
PROTOKÓŁ Nr XXVIII/2020

z XXVIII  Sesji Rady Gminy Grunwald odbytej w dniu  
27 sierpnia 2020r. w hali   Szkoły Podstawowej im. Królowej Jadwigi  

we Frygnowie.  

Początek obrad godz. 14 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  181 0 .
Przewodniczyła:   Przewodnicząca Rady Gminy- pani  Ewa Bawolska.

Ustawowy skład rady:  15 radnych.

Obecni  Radni Gminy Grunwald (l is ta  obecności zał .  nr 1)

1.  Ryszard Bala,
2.  Ewa Bawolska,
3.  Halina Gutowska,
4.  Cecylia  Lecewicz-Husar,
5.  Małgorzata  Kamińska,
6.  Adam Królikowski,
7.  Sławomir  Matuszewski,
8. Zbigniew Napłoszek, 
9. Dariusz Nowicki,
10. Jerzy Sawicki,
11. Iwona Stanka,
12. Piotr  Szewczak,
13. Ewa Ziejewska,
14. Krystyna Zwalińska.

Nieobecni Radni  Gminy Grunwald :
    1. Arkadiusz Piasecki.

Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
   1. Adam Szczepkowski - Wójt Gminy ,
   2.  Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy,
   3.  Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy
   4.  Józef Nowakowski-  Kierownik RGKiM
   5. Anna Szypułowska-Stasiuk- Radca prawny
   6.  Maciek Mikołajczyk- Prawnik
   7.  Piotr  Kołodziejski – mieszkaniec zgłoszony do debaty nad raportem o stanie 

Gminy Grunwald za 2019 rok.
   8. Ewa Chmielińska – przedstawiciel  Związku Nauczycielstwa Polskiego 

Podjęto uchwały od nr 194 do nr 215.
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Ad pkt.1.  1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności  obrad.
Przewodnicząca Rady Gminy- pani Ewa Bawolska -  poinformowała, że obrady 
są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk .  
Dokonała otwarcia XXVIII sesji Rady Gminy, po czym stwierdziła kworum przy 
którym może obradować i  podejmować prawomocne uchwały Rady Gminy. 
Następnie powitała radnych i  zaproszonych gości.  

Ad pkt.  2.  Przyjęcie porządku obrad.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  -   na  wspólnym  posiedzeniu
komisji  w  dniu  24.08.2020  roku  przedstawiono  projekt  uchwały  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald
nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym  Dylewo  działka
5/20.  Poddała  pod  głosowanie  dodanie  do  porządku  obrad  XXVIII  sesji  projektu
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy
Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym
Dylewo działka 5/20.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
   

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 14 głosami za

-   przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie  było

dołączono do porządku obrad do punkt 8.17 podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia
zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości
niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Dylewo działka 5/20.

Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski  –  poprosił  o  dodanie  do  porządku  obrad
projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie
Grunwald  na  rok  szkolny  2020/2021.  Oświadczył,  że  projekt  został  przesłany
radnym  po  posiedzeniu  komisji  na  skrzynki  posiedzenia.pl  i  mogli  się  z  nim
szczegółowo zapoznać.
Radni  uwag nie zgłosi l i .  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 14 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie  było

dołączono do porządku obrad do punkt 8.18 podjęcie uchwały w sprawie określenia
średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Grunwald na rok szkolny 2020/2021.

Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  poprosiła  o  dodanie  do  porządku  obrad
projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  wynagrodzenia  Wójta  Gminy  Grunwald,
odczytała  uzasadnienie  do  projektu  uchwały  (zał.  nr  2).  Poprosił  a  rozdanie
projektu uchwały.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
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- 6 głosami za
-  4 głosy przeciw 

-   2 głosy wstrzymujące 
dołączono do porządku obrad do punkt 8.19 podjęcie uchwały w sprawie  zmiany 
wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald.

Przyjęto porządek obrad XXVIII sesji  Rady Gminy w/g następującego 
wyszczególnienia:
1 .  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2 .  Przyjęcie  porządku obrad.
3 .  Przyjęcie  protokołu z  XXVII sesj i  Rady Gminy.
4.  Sprawozdanie  Wójta  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym
oraz sprawozdanie z  wykonania uchwał Rady Gminy.
5 .  Raport  o  stanie  gminy Grunwald za 2019 rok -  rozpatrzenie i  debata.  
5.1.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy  Grunwald  wotum
zaufania.
6.  Rozpatrzenie  sprawozdania  finansowego  Gminy Grunwald  za  2019 rok  wraz  ze
sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  Gminy  Grunwald  za  2019  rok  oraz
zapoznanie  się  z  opinią  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej
w Olsztynie o  tym sprawozdaniu.
6.1.  Podjęcie  uchwały w sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego Gminy
Grunwald  za  2019  rok  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  Gminy
Grunwald za 2019 rok.
7.  Przedstawienie  treści  wniosku  Komisj i  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Grunwald
w sprawie  nieudzielenia  absolutorium Wójtowi  Gminy Grunwald  za 2019 rok oraz
zapoznanie  się  z  opinią  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej
w Olsztynie o  tym wniosku.
7.1.Podjęcie  uchwały  w sprawie  nieudzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy
Grunwald za 2019 rok.
8. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
8.1.  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na
lata 2020 – 2032;
8.2.  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok;  
8.3.  w sprawie zaciągnięcia  pożyczki długoterminowej ;
8.4.  w  sprawie  nadania  statutów  jednostkom  pomocniczym  Gminy  Grunwald-
sołectwom;
8.5.  w sprawie ustalenia  składu stałych komisj i  Rady Gminy Grunwald;
8.6.  w  sprawie  upoważnienia  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej
Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie  do  prowadzenia  postępowania,  w  tym
wydawania  decyzj i  administracyjnych  w  sprawach  z  zakresu  świadczeń  pomocy
materialnej  o  charakterze  socjalnym dla  uczniów zamieszkałych na terenie  Gminy
Grunwald;  
8.7.  w  sprawie  aneksu  do  umowy na  wsparcie  wykonania  zadania  publicznego  na
2020  rok,  pn.  „Dowóz  dzieci  i  młodzieży  niepełnosprawnych  do  Ośrodka
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Rehabili tacyjnego- Edukacyjno – Wychowawczego z terenu Gminy Grunwald przy
udziale  opiekuna w celach edukacyjnych i  rehabili tacyjnych”;  
8.8.  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego
gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym  Gierzwałd,  pomiędzy  drogą  powiatową
nr 1262N a drogą wojewódzką nr 542, obejmującego część działki 7/3;
8.9.  w sprawie  wyrażenia zgody na  sprzedaż  lokalu mieszkalnego w miejscowości
Pacółtówko;
8.10.  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej
w trybie przetargu nieograniczonego działki 86 obręb Szczepankowo;
8.11.  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej
w trybie przetargu nieograniczonego działki 274/2 obręb Stębark ;
8.12.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych
części działki  300/11 obręb Stębark w trybie przetargu nieograniczonego;
8.13.  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej
w trybie przetargu   nieograniczonego działki 134 obręb Łodwigowo; 
8.14.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym
Grunwald działka nr 13/18;
8.15.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym
Szczepankowo działka nr 114/9;
8.16.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym
Kitnowo działka nr 41/2.
8.17.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy
Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym
Dylewo działka 5/20
8.18.  w  sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie  Grunwald  na
rok szkolny 2020/2021.
8.19.   w sprawie zmiany wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald
9.  Wolne wnioski i  zapytania.
10.  Interpelacje  radnych.
11. Zamknięcie sesji.
Radni  uwag nie zgłosi l i .  

Ad pkt. 3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  -  kolejny  punkt  porządku
obrad  dotyczy  przyjęcia  protokółu  z  XXVII  sesji.  Protokół  był  dostępny  w  biurze
rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl.  Proponuję  przyjąć
protokół XXVII/2020 z dnia 06 sierpnia 2020 roku bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .

W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna), 14 głosów za,
brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za

4



Ryszard Bala – za
Gutowska Halina – za

Kamińska Małgorzata –  za
Królikowski Adam-  za

Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwalińska – za

przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  XXVII/2020  z  dnia  06  sierpnia  2020r.  sesj i
Rady Gminy Grunwald.

Ad pkt.  4              Sprawozdanie Wójta o działaniach podejmowanych w okresie  
międzysesyjnym oraz sprawozdanie z  wykonania uchwał Rady Gminy.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  uchwały podjęte  w dniu 28 maja 2020r.  na
XXIV sesji Rady Gminy: 
XXIV/181/2020  -   w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Grunwald na lata  2020 – 2032 (przesłano do RIO).
XXIV/182/2020  -   w  sprawie  zmian  budżetu  Gminy  Grunwald  na  2020  rok
(przesłano do RIO).
XXIV/183/2020   -  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  utrzymania  czystości
i  porządku  na  terenie  Gminy  Grunwald-  Ogłoszony  16.06.2020  DZ.  URZ.  WOJ.
WARM-MAZ 2020
XXIV/184/2020  -  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  na
powierzenie  Gminie  Grunwald   w  2020  roku   zadań  zleconych  z  zakresu
administracj i  rządowej,  dotyczących  obowiązku  utrzymania   grobów  i  cmentarzy
wojennych-  obowiązuje z dniem podjęcia.
XXIV/185/2020  -  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  opieki  nad  zabytkami
Gminy  Grunwald  2020-2023-  Ogłoszony  16.06.2020  DZ.  URZ.  WOJ.  WARM-
MAZ 2020.2634 
XXIV/186/2020  -  w  sprawie  zamiaru  połączenia  samorządowych  instytucj i
kultury-  Rozstrzygnięcie  nadzorcze  uchylające  postanowienie  publikacj i  w  DZ.
URZ. -  obowiązuje z  dniem podjęcia
XXIV/187/2020  –  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości
niezabudowanych  działek  39/4,  39/5,  39/6,  39/7  i  części  działek  39/11,  39/13
i  39/12  obręb  Gierzwałd  w  trybie  przetargu  nieograniczonego-  obowiązuje
z dniem podjęcia.

W  dniu  18  czerwca  2020  r.  podpisano  umowę  z  Wykonawcą   KIM  –
Gralewo  na  wykonanie  robót  budowlanych  zadania  „Termomodernizacja  budynku
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Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Gierzwałdzie”,  wartość  robót  –  1  151 841,57  zł /
brutto.  Termin realizacj i  30.XI.2020 r.
Ministerstwo Edukacji Narodowej pozytywnie rozpatrzyło złożony wniosek przez Gminę Grunwald
na dofinansowanie w wysokości  149 373,00 zł na  wyposażenie  2 szkół w pomoce dydaktyczne.
Oczekujemy  na  ostateczną  decyzję  o  wysokości  dofinansowania.   Przyznano  dotację
w  ramach  programu  , ,Narodowy  Program  Rozwoju  Czytelnictwa' '  na  zakup
książek  do  bibl iotek  szkolnych  w  kwocie  5  536,00zł   +  wkład  własny  20%  (  1
384,00  zł  )  dla  szkół:  SP Stębark,   ZSP Mielno.   Przygotowano i ogłoszono na stronie
internetowej  Gminy  Grunwald  procedurę  udzielenia  zamówienia  publicznego  na  „Przebudowę
drogi gminnej w miejscowości Szczepankowo”, z uwagi na przewyższającą kwotę najtańszej oferty
jaką  zamawiający  zamierzał  przeznaczyć  na  realizację  unieważniono  postępowanie.  Na  drugie
zaproszenie  do  składania  ofert  nie  wpłynęła  żadna  oferta,  wobec  powyższego  zaproszono  do
negocjacji dwóch oferentów , którzy w pierwszym postępowaniu zaoferowali najniższą cenę. Po
przeprowadzonych  negocjacjach  wezwano  oferentów do złożenia  ofert  cenowych  ostatecznych.
Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma: S.D.T. Budownictwo Drogowe Sp. z o.o. ul. B. Prusa 24, 14
– 240 Susz, za cenę brutto - 38 745,00 zł. 
Rozstrzygnięto  procedurę udzielenia  zamówienia publicznego w trybie zapytania ofertowego na
zakup sprzętu elektronicznego do Urzędu Gminy Grunwald (1 komputer laptop, 1 niszczarka, 1
urządzenie wielofunkcyjne i 1 drukarka) zawarto umowę oraz zrealizowano zamówienie.
Zrealizowano dostawę  sprzętu  komputerowego (26 Laptopów)  do szkół  w ramach  zadania  pn.
„Zdalna Szkoła w Gminie Grunwald”.  Przedsięwzięcie  zrealizowano  ze środków Europejskiego
Funduszu Rozwoju Regionalnego, w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-
2020. Wniosek o przyznanie grantu Oś. I Powszechny dostęp do szybkiego internetu, Działanie 1.1
Wyeliminowanie  terytorialnych  różnic  w  możliwości  dostępu  do  szerokopasmowego  internetu
o wysokich przepustowościach, ZDALNA SZKOŁA, w wys. 60 000,00 zł.
Zlecono bieżącą naprawę oświet lenia  ulicznego w Kiersztanowie.
Wydano  decyzję  na  lokalizację  zjazdu  z  drogi  publicznej ,  gminnej  Nr  155001  N,
relacj i :  dr.  pow.  nr  1243  N  (Glądy)  –  Domkowo  –  dr.  woj .  Nr  542  (Gierzwałd)
oznaczonej  jako działka nr 19 obręb Gierzwałd do nieruchomości  oznaczonej  jako
działka  nr  2  obręb  Gierzwałd  gmina  Grunwald,  planowanej  jako  teren  pod
elektrownię fotowoltaiczną.
Udzielono  odpowiedzi  do  Biura  Urządzania  Lasu  i  Geodezj i  Leśnej  Oddział
w Olsztynie o drogach gminnych w zasięgu terytorialnym Nadleśnictwa Jagiełek.
Uzgodniono  z  Zarządem  Dróg  Wojewódzkich  w  Olsztynie  lokalizację  wiat
przystankowych przy drodze wojewódzkiej .  Nr 542 w miejscowości  Grabiczki.
Otrzymaliśmy dotację w wysokości 51 915,00 zł na przedsięwzięcie: „Usuwanie odpadów z folii
rolniczych,  siatki  i  sznurka  do  owijania  balotów,  opakowań  po  nawozach  i  typu  Big  Bag”
prowadzone przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  w Warszawie.
W ramach prac dot. niniejszego wniosku podjęto następujące działania:
-  uzyskano ocenę pozytywną w wyniku oceny formalnej  i  ekologiczno-technicznej
wniosku;
-  przeprowadzono  aktualizację  wniosków  złożonych  przez  rolników  do  tut.
urzędu;
-  w dniu  27  czerwca 2020 r.  podpisano umowę z  Narodowym Funduszem Ochrony
Środowiska i  Gospodarki Wodnej  w Warszawie na otrzymanie ww. dotacj i .
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Wydano  decyzje o podziale działki  515  obręb Rychnowska Wola.
Wydano  zgodę  na  sterylizację  bezdomnych  zwierząt  9  kotek  i  4  suczek  z  terenu
Gminy Grunwald.
Pobrano  3  próby  wody  kontrolnych  z  stacj i  uzdatniania  wody  do  anal izy
z Gierzwałdu, Grunwaldu i  Kiersztanowa wyniki  zgodne z normami.
Wydano 3 warunki techniczne na przyłączenie budynków do wody i  ścieków.
Złożono  do  ksiąg  wieczystych  12  wniosków  o  ujawnienie  zmiany  właściciela
działek.
Kierownik  RGKiM-  pan  Józef  Nowakowski-  przywitał  wszystkich  obecnych
i  odniósł  się  do  publikacj i ,  które  pojawiły  się  na  Facebooku.  Stwierdził ,
że  informacje  opublikowane  są  nieprawdziwe  i  krzywdzące.  Przychodząc  do
pracy  do  gminy  Grunwald  nie  przyszedł  uprawiać  polityki  tylko  zrobić  coś
dobrego  dla  tej  gminy.  Po  pierwsze  to  do  mnie  przyjechano  i  zapytano  jak
ratować  sytuację,  która  jest  na  oczyszczalniach  np.  w  Zybułtowie
i  w  Gierzwałdzie.  Udzieli łem  wszystkich  odpowiedzi  i  skierowałem  firmę,  która
była  naj lepsza  w  województwie  i  są  na  to  dokumenty  zapraszam  udostępnię  je
wszystkie.  To  co  się  opisuje  i  odwołuję  się  do  mieszkańców  są  to  bzdury,  mam
dokumenty które  wiele  wyjaśniają  i  później  odczytam.  Firma która  zajmowała  się
technologią  zrobiła  żeby  działała  oczyszczalnia  w  Gierzwałdzie,  i  ona  działała.
Ale  ktoś  zapomniał,  że  ta  oczyszczalnia  ma  przepustowość  140m3  maksymalnie
160 m na dzień dzisiejszy tych metrów przepływa ponad 300 m.
Zastanówmy  się  nad  tą  oczyszczalnią  w  Gierzwałdzie  bo  jest  to  bomba
z  zapłonem.  Nie  można  na  tej  oczyszczalni  już  nic  zrobić,  bo  jest  ona  obciążona
hydraulicznie.  Zrobiłem  co  mogłem,  ale  przy  tej  i lości  ścieków,  które  są
skierowane  do  tej  oczyszczalni  gdzie  jest  podłączone  tyle  miejscowości  nie  jest
ona  w  stanie  przerobić  tych  ścieków.  Oczyszczalnia  w  Zybułtowie  ma  ona  już
wyniki  takie  jakie  powinny  być.  Jeżel i  opisuje  się  że  ja  się  na  tym  nie  znam
i  odwołuję  się  do  mojego  wykształcenia  to  stwierdzam,  że  jestem inżynierem ds.
ochrony środowiska  ze  stażem pracy od  1992  r.  związany z  tą  branżą.  Nie  jestem
alfą  i  omegą.  Mam pracowników,  którzy mają  dużą  wiedzę  na  temat  terenu gminy
i  lokalizacj i  rur,  na  które  brak  jest  dokumentacj i .  Jeżel i  tych  pracowników
zabraknie,  to  może  być  w  tej  gminie  bardzo  źle,  bo  oni  wiedzą  gdzie  są  rury  a
dokumentów  brak.  Jak  można  pisać  o  oczyszczalni,  że  to  co  ja  mówię  to  są
bzdury.  Oczyszczalnia  nie  miała  części  mechanicznych,  nic  tam  nie  działało
począwszy  od  kraty  mechanicznej .  Są  na  to  zdjęcia  co  tam  nie  działało.
Świadkami  są  też  pracownicy,  którzy  musiel i  ciężko  pracować  i  w  maskach
schodzić  czyścić  zbiorniki.  Opisuje  się,  że  ta  oczyszczalnia  pracowała  bez
biologii  gdzie  nie  było  napowietrzania,  są  na  to  zdjęcia.  Opisuje  się,  że  tak
świetnie  to  pracowało  ale  faktycznie  tak  nie  było.  Świadczy  o  tym  dokument.
Odczytał  załącznik  nr  4.  Bardzo  dużo  mam analiz  gdzie  zawsze  było  bardzo  dużo
przekroczeń  bio  alergenów.   Najciekawsze,  że  ścieki  oczyszczone  brane  były
przez  pracowników,  do  czego  do  podlewania  kwiatków  urzędzie?  Służyły  one  do
przeprowadzania  badań  dwa  razy.  Olsztynek  badał  i  Gmina  Grunwald,  były
fałszowane  wyniki.  Nie  były  brane  oczyszczone  ścieki  z  Zybułtowa,  tylko  brane
były z  Olsztynka.  Sytuacja  ta  miała  miejsce w 2019 r.  Pracownik chciał  jechać do
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Olsztynka  ale  go  powstrzymałem,  powiadomiłem  o  tym  wójta  i  zostało  to
wstrzymane.  Uważam,  że  jeżeli  s ię  takie  bzdury opisuje  to  trzeba  się  zastanowić,
bo  uderza  się  w  pracowników,  którzy  ciężko  pracują  aby  ratować  tą  sytuację.
Wcześniej  większość  pracowników  pracowali  na  umowy  śmieciowe  więc  jak
można  stworzyć  ekipę  do  ratowania  i  konserwacji  tych  urządzeń,  jeżeli  pracuje
się  rok  czasu  a  potem  się  go  zwalnia.  Prosiłem  pana  wójta  żeby  wszyscy
pracownicy  mieli  umowę  o  pracę  bo,  żeby  coś  stworzyć  musi  być  stała  ekipa,
żeby zapobiegać  awariom.  Zwracam się  do  mieszkańców na  temat,  że  włodarz  nie
przyjął  ścieków z fundacj i  i  od harcerzy gdyż nasze oczyszczalnie  nie  są  w stanie
przyjąć  dodatkowych  ilości  ścieków.  Zapytam  się  gdzie  był  włodarz  20  lat  temu
i  nie  wrzucał  do  oczyszczalni  tylko  składował  w  lagunach  jest  to  skierowane  do
prokuratury  na  mój  wniosek.  Z  tym  problemem  powinna  spotkać  się  rada  gminy
bo  trzeba  będzie  zutyl izować  te  odchody,  które  są  zmagazynowane  bo  jest  to
możliwe,  a le  trzeba  było  to  rozcieńczyć  i  zapłacić  pięć  razy  drożej  więc  tego  nie
zrobiono.  Z  drugiej  s trony  jeżeli  tak  super  to  działało  jak  się  opisuje  to
w  ostatnim  czasie  sklep  Dino  miał  zrobić  podłączenie  rury  220  półtorej  dnia
trwało  bo  dokumentacj i  nie  ma.  Ponadto  przy  tym podłączeniu  wykryto,  że  jedna
trzecia  rury 220 jest  w złożu, także złożę przedostało się  do sieci.  Proszę radnych
o  spotkanie,  rozmowę,  burza  mózgów  zakopmy  topory  i  zacznijmy  działać.
W  pewnym  momencie  obudzimy  się  i  nie  będzie  wody  i  ścieków.  Dziś  też  jest
awaria  na  Zybułtowie  stoi  pompa  i  nie  ma  drugiej  w  zapasie.  Pracowałem  na
swoje  nazwisko  latami,  także  w sporcie  i  nie  pozwolę  aby ktoś  moim nazwiskiem
szarpał.  Nigdy nie  używałam żadnych nazwisk przy wypowiedziach o stanie  sieci.
Opisywałem  tylko  stan  faktyczny,  który  tutaj  zastałem  i  prosiłem  radnych  aby
przyjechal i  i  osobiście zobaczyli  jaki  jest  s tan na dzień dzisiejszy.  
Przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  referatu  Gospodarki  Komunalnej
i  mieszkaniowej  za  okres  od  l ipca  do  sierpnia:  Wymiana  rur  stalowych  ɸ  160mm
na hydroforni  w Gierzwałdzie

1. Udrożniono kanalizację  w Mielnie  i  Zybuł towie
2. Ułożono kostkę polbruk pod kosze na cmentarzu  w Gierzwałdzie
3. Wykonano ogrodzenie  placu zabaw w Pacółtowie
4. Nawieziono i  rozplantowano  piasek  na  boisku  do  gry w pi łkę  siatkową  (plazową)

w Stębarku
5. Usunięto awarię  na s ieci  wodnej  w Dylewie
6. Wycz yszczono pompę w przepompowni  w Mielnie  i  Zybułtowie
7. Naprawiono drogę w Ulnowie
8. Wykonano bramki  do gry w pi łkę nożną dla  Korsztyna i  Ki tnowa
9. Zamontowano pompę i  mieszadło na oczyszczalni  w Gierzwałdzie
10. Udrożniono kanalizację  w Mielnie

11.Załadowano i  wywieziono kratki  i  piasek do Rudna
12. Ułożono obrzeża i  kostkę pod wiatę  w Dylewie
13. Wykonano remont  pomieszczeń w szkole  podstawowej  w Gierzwałdzie
14. Wyrównano drogę gruntową w Domkowie
15. Usunięto awarię  elektryczną  w hydroforni  w Dylewie
16. Naniesiono  i  rozplantowano  mieszankę  na  drodze  gruntowej  od  Urzędu  gminy do

działek budowlanych
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17. Skuto  posadzkę  w  budynku  OSP  w  Dylewie,  ułożono  zbrojenie  i  wylano  nową
płytę  betonową

18. Skuto posadzkę w kotłowni  w Dylewie w celu ułożenia  nowej  kanal izacj i

19. Położono blachę na dachu harc ówki w Szczepankowie
20. Zasypano  zbiornik  bezodpływowy  w  Dylewie  i  utwardzono  drogę

dojazdową do kotłowni
21. Wykonano remont kapitalny hydroforni w Lubianku
22. Położono blachę trapezową na dachu budynku komunalnego w Dylewie
23. Wykonano 4 ławki dla  mieszkańców Gierzwałdu
24. Wykoszono trawę:

- parku i  na trawnikach w Gierzwałdzie
- plac zabaw Domkowie
- w parku w Stębarku
- przy placu zabaw i skarpę w Kitnowie
- plac zabaw w Kiersztanowie i  wywieziono trawę
- na boisku i  placu zabaw w Rychnowie
- na cmentarzu we  Frygnowie
- na cmentarzu I  wojny światowej  w Mielnie
- przy parku w Mielnie
-  na  przepompowni  Stębark,  Grunwald,  Mielno,  Tymawie  i  hydroforni
w Łodwigowie na przepompowni i  hydroforni w Pacółtowie i  Pacółtówku
-  na  placu  zabaw  w  Tymawie  i  Mielnie  na  hydroforni  i  s tudniach  
głębinowych w Rychnowskiej  Woli,  Kiersztanowie

25. wykoszono trawę i  przycięto  krzewy na drodze gminnej  od Korsztyna
do Dylewa (tzw. Szwejce)

26. wykoszono trawę przy drodze dojazdowej  przy hydroforni  i  s tudniach
w Kiersztanowie

27. wypielono boisko do gry w Mielnie
28. zasypano i  rozplantowano wyrwę przy boisku w Domkowie.

Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  poinformował  o  toczącym  się
postępowaniu  sądowym.  Z  wnioskiem  do  Urzędu  Gminy  w  dniu  23  l ipca  2020
roku  wystąpił  bardzo  bliski  członek  rodziny  byłego  Wójta  Henryka  Kacprzyka.
Wnioskodawca  wniósł  o  stwierdzenie,  że  w dniu  30  marca  2018  roku  nabył  przez
zasiedzenie  własność  nieruchomości  Y  i  Z  położonej  w  Gminie  Grunwald
o  powierzchni  60  arów.  Wnioskodawca  oświadczył,  że  nabył  działkę  w  dniu  30
marca  1988  roku  i  twierdzi,  że  nawet  gdyby  przyjąć  złą  wiarę  to  zasiedzenie
działek  Y i  Z  doszłoby najpóźniej  w  dniu  30  marca  2018  roku.  Zgodnie  z  ar t  172
Kodeksu  Cywilnego  posiadacz  nieruchomości  niebędący  jej  właścicielem nabywa
nieruchomość  jeżel i  posiada  nieruchomość  nieprzerwanie  od  lat  dwudziestu  jako
posiadacz samoistny,  chyba że  uzyskał  posiadanie w złej  wierze (zasiedzenie).  Po
upływie  lat  trzydziestu  posiadacz  nieruchomości  nabywa  jej  własność,  choćby
uzyskał  posiadanie  w  złej  wierze.  W  odpowiedzi  Gmina  wniosła  o  oddalenie
wniosku  w  całości.  Gmina  uważa,  że  wniosek  jest  niezasadny  i  nie  zasługuje  na
uwzględnienie.  Gmina  formalnie  jest  właścicielem  działek  Y  i  Z  objętych
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wnioskiem  wnioskodawcy.  Gmina  jako  uczestnik  postępowania  potwierdziła,  że
postępowaniem  z  dnia  4  września  2019  roku  zostało  wszczęte  poprzez  Wójta
Gminy  Grunwald  postępowanie  o  rozgraniczenie  przedmiotowej  nieruchomości.
Gmina  oświadczyła,  że  do  czasu  wszczęcia  przez  nią  postępowania
rozgraniczającego  Wójtem  Gminy  Grunwald  był  Henryk  Kacprzyk.  W  ocenie
Gminy  Grunwald  poprzedni  Wójt  Gminy  doskonale  zdawał  sobie  sprawę  z  faktu
możliwości  zasiedzenia  przedmiotowych  działek  Y  i  Z  czym  działał  na  szkodę
gminy.  Należy podkreślić,  że  postępowanie  o  rozgraniczenie  zostało  wszczęte  tak
szybko  jak  było  to  możliwe  i  obecnie  jest  w  toku.  W  ocenie  gminy  z  powodu
powiązań  rodzinnych  z  wnioskodawcą  Henryk  Kacprzyk  nie  wykazywał
należytego  zainteresowania  majątkiem  gminy.  Żądanie  wniosku  jest  sprzeczne
z  zasadami  współżycia  społecznego  art  5  Kodeksu  |Cywilnego.  Poprzedni  Wójt
Gminy  Grunwald  nie  dopełniając  swoich  obowiązków  doprowadził  do  obecnej
sytuacj i  prawnej ,  niekorzystnej  dla  gminy  i  wszystkich  mieszkańców.
Najprawdopodobniej  Gmina  Grunwald  przegra  tą  sprawę  sądową,  ponieważ  art .
72  Kodeksu  Cywilnego  w  dniu  30  marca  2018  roku  upłynął  30  letni  termin
posiadania  działki.  I  oto  jest  przykład  jak  poprzedni  Wójt  troszczył  się  o  majątek
gminy.  Mieszkańcy,  którzy  tak  bardzo  bronią  poprzedniej  władzy  i  poprzedniego
niepisanego układu niech się dzisiaj  dowiedzą i  zastanowią.  

Ad.  pkt  5.  Raport  o             stanie  gminy  Grunwald  za  2019  rok  -  rozpatrzenie      
i  debata. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  –  rozpoczęła  debatę  nad
raportem  o  stanie  gminy  Grunwald  za  2019  rok.  Poinformowała,  że  do  debaty
zgłosił  się  jeden  mieszkaniec  gminy  pan  Piotr  Kołodziejski,  który  zajmie  głos  po
wypowiedziach radnych.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  Raport  o  stanie  gminy  za  2019  rok
został  dostarczony  w  ustawowym  terminie  i  rada  gminy  miała  możliwość  określić
w  drodze  uchwały  szczegółowe  wymogi  dotyczące  raportu.  Jeżeli
w  poszczególnych  obszarach  rada  chciałaby  uzyskać  informacje  lub  bardziej
rozbudować  to  mogła  się  wypowiedzieć.  Rada  nie  zgłosiła  żadnego  sprzeciwu  ani
propozycji  w  sprawie  raportu.  Czekałem na  to  gdyż  pamiętam w  poprzednim roku
było kilka zastrzeżeń i była rozmowa o tym, że w przyszłym roku będą określone w
drodze  uchwały  wymogi,  nie  zrobiono  tego.  Rozumiem,  że  została  zaakceptowane
forma  taka  jak  była  i  tak  zostało  to  opracowane  zgodnie  z  art  28a  ustawy
o  samorządzie  gminnym  Dz.  U  z  roku  2020  poz  713  oraz  zarządzenie  Ministra
Finansów  z  dnia  31  marca  2020  roku  w  sprawie   określenia  innych  terminów
wypełniania  obowiązków  w  zakresie  ewidencji  oraz  w  zakresie  sporządzenia,
zatwierdzenia,  udostępnienia  i  przekazania  do  właściwego  rejestru,  jednostki  lub
organu  sprawozdań  lub  informacji  Dz.  U.  z  2020  poz  570.  Raport  został
dostarczony  radnym  w  ustawowym  terminie  oraz  został  opublikowany  na  stronie
internetowej BIP Grunwald.
Radny-  pan  Ryszard  Bala-  ze  znowelizowanej  ustawy  o  samorządzie  gminy
wynika,  że  do  końca  maja  wójt  powinien  przedstawić  radzie  „Raport  o  stanie
gminy”.  Wójt  gminy  Grunwald  wykorzystując  prawo  wprowadzone  w  związku  z
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sytuacją  epidemiczną  przedłużył  ten  termin  do  20  lipca  2020  roku.  Wydawać  by
się  mogło,  że  raport  zostanie  opracowany  na  wysokim  poziomie.  Ale  tak  się  nie
stało.  Przedstawiony  dokument  ma  wiele  wad  i  zawiera  sporo  błędów
merytorycznych.  Analizując  raport  s twierdzić  muszę,  że  nie  ma  w  nim  logicznie
uporządkowanej  struktury.  Dobór  omawianych  zagadnień  i  problemów  jest
przypadkowy a  strona  edytorska  pozostawia  wiele  do  życzenia.  Pominięte  zostały
tematy  istotne  z  punktu  widzenia  oceny  stanu  gminy.  Odnosz ąc  się  do
przedstawionej  treści  raportu  należy  stwierdzić,  że  statystyczne  dane  l iczbowe
nie  posiadają  informacji  o  tym,  jakiego  okresu  dotyczą  oraz  z  jakiego  źródła
pochodzą.  Błędy  w  prostych  wyliczeniach  są  dowodem  braku  koncentracj i  lub
rzetelności  w  opracowaniu  przedstawionych  informacji .  Przykładem  tego  może
być  chociażby  tabela  o  sytuacj i  demograficznej ,  w  której  l iczba  mieszkańców
ogółem  zmniejszyła  się  o  121  osób,  natomiast  l iczba  kobiet  o  94  a  l iczba
mężczyzn  o  70  osób.  Dane  nie  sumują  się  w  raporcie.  W informacji  o  dochodach
i  wydatkach  przedstawiono  podstawowe  liczby  opisujące  plan  i  wykonanie
dochodów  i  wydatków  bez  jakiejkolwiek  analizy  struktury  budżetu,  bez  podjęcia
chociażby próby oceny jego  wykonania.  Plan  dochodów majątkowych  opiewający
na kwotę  5 395 040 zł  został  wykonany w zaledwie  5,5%.  Mimo przestróg  i  obaw
ze  strony radnych  wójt  wprowadził  do  budżetu  kwotę  ponad  4,5  mil iona  zł ,  która
znacząco  zaważyła  na  wysokości  planowanych  dochodów;  w  tym  dochodów
majątkowych.  Przy braku realizacj i  tej  należności  te  pieniądze  pozostały tylko  na
papierze.  Do  tego  dodać  trzeba  słabą  egzekucję  należnych  gminie  wpłat
pochodzących  z  różnych  tytułów i  źródeł.  W efekcie  budżet  po  stronie  dochodów
wykonano  w  73,4%,  a  po  stronie  wydatków  74,1%.  W  zakresie  inwestycj i
przewidzianych  do  real izacj i  w  2019  roku  z  zaplanowanej  kwoty  6  268  704  zł
zrealizowano  zadania  na  kwotę  562  780  zł;  to  jest  na  poziomie  8,23  %.  Fundusz
sołecki  jest  narzędziem  real izowania  pomysłów  i  projektów  uchwalonych  przez
mieszkańców  sołectw.  Na  realizację  tych  projektów  zaplanowano  480  000  zł ,
a  wykonano  wydatki  na  kwotę  280 000 zł;  to  jest  58%.  Tu należy zwrócić  uwagę,
że  wydatki  na  fundusz  sołecki  były  wprowadzone  do  budżetu  od  chwili  jego
uchwalenia.  W  trakcie  roku  budżetowego  wójt  wprowadzał  nowe  wydatki,  przez
co  nie  wystarczyło  pieniędzy  na  pełną  realizację  zaplanowanych  przez
mieszkańców  projektów.  Ważnym  elementem  w  zarządzaniu  finansami  jest
planowanie  inwestycj i  oraz  środków  przeznaczonych  na  ich  real izację.  W  marcu
2019  roku  rada  podjęła  uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania
Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  na  najbliższe  lata.  Plan  miał  być  gotowy do
30  czerwca  2019  roku.  Niestety  do  dnia  dzisiejszego  WPI  nie  został  opracowany.
Świadczy to  o niechęci  lub braku umiejętności  w planowaniu i  uzgadnianiu z radą
przedsięwzięć  inwestycyjnych.  Dużo  miejsca  w  raporcie  poświęcono  oświacie.
Jednak  treść  tego  rozdziału  świadczy  o  tym,  że  bardziej  chyba  chodziło
o  zapełnienie  14  stron  raportu  tekstem  niż  o  przekazanie  informacji  na  temat
stanu  oświaty  i  funkcjonowania  placówek  szkolnych  w  gminie.  Przedstawione
tabelarycznie  dane  dotyczące   szkół  z  reguły  nie  zawierają  podsumowań,  a  tam
gdzie  te  podsumowania  występują  zawierają  błędy  w  prostych  działaniach
rachunkowych.  Wydatki  na  jednego  ucznia  w  poszczególnych  szkołach  zawierają

11



jedynie  kwoty  w  złotych.  Taki  sposób  przedstawienia  danych  może  budzić
wątpl iwości.  Brak  niezbędnych  danych  wyjściowych  i  metodologii  wyliczenia
tych  kwot  nie  pozwala  zweryfikować  ich  prawdziwości.  Zupełnie  niezrozumiałym
pomysłem jest  zamieszczenie  w raporcie  zakresu  obowiązków i  zadań  nałożonych
na wójta  i  radę  różnymi przepisami  prawa.  Duża część  tego rozdziału  poświęcona
jest  hasłowemu  wyliczeniu  osiągnięć  poszczególnych  uczniów  w  konkursach
i  zawodach  na  różnych  szczeblach.  Wątpliwości  budzi  zasadność  umieszczenia
tych  informacji  w  „Raporcie  o  stanie  gminy”.  Wystarczającym  miejscem  ich
ekspozycj i  powinny  być  strony  internetowe  poszczególnych  szkół  oraz  tabl ice
informacyjne  w  szkołach.  Autorzy  tej  części  raportu  w  żaden  sposób  nie  odnieśli
się  do  wyników nauczania.  Miarą  poziomu nauczania  są  między innymi  egzaminy
organizowane  dla  uczniów  klas  8  i  gimnazjal istów.  Porównanie  wyników
osiągniętych  przez  uczniów  gminy  z  wynikami  uczniów  innych  gmin,  powiatów
czy  w  skal i  kraju  daje  obiektywny  obraz  poziomu  nauczania.  Organ  prowadzący
powinien  w  tej  sprawie  się  wypowiedzieć  i  przedstawić  ocenę  działań
w  zakresie  podstawowego  zadania,  jakim  jest  edukacja.  Z  zestawienia  wyników
z  egzaminów  wynika,  że  kształcenie  w  szkołach  gminnych  odbywa  się  na  różnym
poziomie.  W  związku  z  tym  powinna  być  zróżnicowana  ocena  pracy  dyrektorów
i  kadry  dydaktycznej .  Traktowanie  wszystkich  „równo”  może  oznaczać  brak
zrozumienia roli ,  jaką przełożony pełni  w stosunku do podwładnych.  Na początku
roku  2019  wójt  podjął  próbę  zmiany sieci  szkół  podstawowych  w gminie.  Zamiar
likwidacj i  dwóch  szkół  utrzymywany  był  w  tajemnicy  do  ostatniego  momentu
i  spotkał  się  ze  sprzeciwem  rodziców.  Zmniejszenie  l iczby  szkół  ze  względów
ekonomicznych  -  moim  zdaniem  –  jest  konieczne.  Rozdrobnienie  szkół,  gdzie
w  niektórych  klasach  uczy  się  po  kilkoro  dzieci,  generuje  spore  koszty.  Ale
oprócz  ekonomii  ważne  jest  nastawienie  społeczne  dla  takiego  pomysłu.  W 2019
roku  wójt  nie  wykazał  żadnej  umiejętności  przekonywania  mieszkańców  do  tego
pomysłu.  Rozdział  poświęcony  infrastrukturze  gospodarczej  zawiera  sporo
szczegółowych  informacji  z  zakresu  stanu  urządzeń  służących  do  dostarczania
wody,  odbioru  ścieków  i  ogrzewania.  Oceniony  został  s tan  techniczny  tych
urządzeń  oraz  wyszczególniono  potrzeby  dotyczące  bieżących  napraw  oraz
remontów i  modernizacj i .  W grudniu  2019 roku wójt  przedstawił  projekt  uchwały
w  sprawie  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacj i  urządzeń  wodociągowych
i  kanal izacyjnych.  Plan ten obejmuje okres do roku 2024.  Być może powinien być
znowelizowany  wobec  przedstawionych  potrzeb.  Podsumowując:  przedstawiony
„Raport  o  stanie  gminy”  -w  moim  przekonaniu  -  nie  spełnia  roli  rzetelnego
i  wszechstronnego  źródła  informacji  na  temat  stanu  gminy,  realizacj i  głównych
programów,  strategii  i  planów.  Został  opracowany  chaotycznie,  bez  widocznej
myśli  przewodniej ,  z  wieloma  błędami  rzeczowymi.  Brak  wniosków,  ocen
i  konkluzj i  powoduje,  że  jest  mało  przydatnym  dokumentem  opisującym  gminę.
Składam wniosek  o  zapisanie  wypowiedzi  do  protokołu  w taki  brzmieniu  w jakim
został  przygotowany.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  –  odpowiedziała,  że  tak  się
stanie. 
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Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  chciałabym  w  zasadzie  niewiele  do  tego
dodać  co  pan  Ryszard  Bala  powiedział.  To  co  najważniejsze  zostało
wypowiedziane,  natomiast  o  tym  co  powinien  zawierać  raport  jest  określone
w  ustawie  o  samorządzie  gminy.  Większość  informacji  faktycznie  znalazła  się  w
tym  raporcie  ale  zabrakło  przede  wszystkim  informacji  o  realizacji  strategi
programów,  które  były realizowane,  jakie  były odstępstwa  od tych  planów,  jak  był
stopień  realizacji  planów.  Zabrakło  głównie  tego  oraz  zabrakło  informacji  o
współpracy  z  innymi  samorządami  a  przede  wszystkim,  to  co  jest  ważne  zabrakło
części  analitycznej,  która  zawiera  opis  efektów  działania,  bo  w  zasadzie  to
interesuje mieszkańców. Mam wrażenie, że twórca tego raportu w ogóle nie odniósł
się  do  strategi  rozwoju  gminy,  która  to  wyraźnie  pokazuje  mocne  strony,  słabe
strony, szanse i zagrożenia jakie są w gminie. Raport powinien bardziej  odnosić się
do  tej  strategi.  Ważną  rzeczą,  której  zabrakło  to  są  wskazania  priorytetów  na
kolejny  rok,  czyli  co  zamierzamy  zrobić  w  przyszłym  roku,  jakie  programy,
strategie  i  ewentualnie  co  realnego  zamierzamy  zrobić  w  przyszłym  roku,  bo
wrzucanie  chaotyczne  czegokolwiek  co  przyjdzie  do  głowy  do  budżetu,  na  co  nie
ma  pieniędzy  nie  ma  sensu.  Wszelkie  nowe  inwestycje,  które  chcemy  zaplanować
muszą  być  dodane  do  budżetu  z  rozwagą.  Najpierw  sprawdzić  czy  są  pieniądze,  z
czego zrezygnować aby wystarczyło  na nowe projekty.  To tyle  w temacie  raportu o
stanie gminy za 2019 rok.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  wcześniej  zostało  już  powiedziane  co
powinno  się  znaleźć  w  raporcie  a  jest  jeszcze  fakt,  że  to  co  się  znalazło  a  nie
powinno  się  znaleźć  w  raporcie.  |Było  omawiane  wcześnie  sprawozdanie  z
działalności  Gminnego  Ośrodka  Kultury  gdzie  były  przedstawione  działalność
świetl ic.  Pytany pan  dyrektor  GOK czy  były  przeprowadzone  kontrole  a  jeżeli  tak
to  chcieliśmy  otrzymać  protokół  pokontrolny.  Pan  dyrektor  stwierdził,  że  takiego
protokołu  nie  ma,  że  kontrole  były doraźnie.  Uznano na  sesji,  żeby nie  posługiwał
się tym sprawozdaniem gdzie jest  mowa o działalności świetlic a mimo to został on
w całości umieszczony w raporcie o stanie gminy, bez żadnego protokołu.  
Przewodnicząca Rady Gminy- pani Ewa Bawolska – zapytała,  czy ktoś z radnych
chce zabrać głos w sprawie raportu o stanie gminy za 2019 rok.

Przewodnicząca Rady Gminy- pani Ewa Bawolska – w takim razie pozwolę sobie
dodać,  że  wszystkie  moje  uwagi  wyczerpał  pan  Ryszard  Bala.  Podobnie  jak  on
zauważyłam,  że  jest  wiele  błędów  i  niedociągnięć.  Na  wstępie  chciałam  się
odnieść,  że  w  ustawie  jest  już  określone  w  ust.  2  §  28,  że  należy  podsumować  w
szczególności  odnieść  się  do  strategii   i  programów,  pokazać  co  jest  do  zrobienia
na  przyszły  rok.  Powiem  tylko  dwa  zdania.  Można  się  odnieść  do  informacji  ale
jest taki zestaw, który powoduje, że trudno jest  mieć zaufanie do wójta.  Wójt jedną
z  najistotniejszych  dla  planowania  wydatków  uchwałę  o  Wieloletnim  Planie
Inwestycyjnym przez  ponad rok traktuje  jako skuteczną,  nareszcie  w tym roku jest
zaplanowane,  że będziemy go robić.  Przyjęliśmy tą  uchwałę  o ile  dobrze pamiętam
w maju 2020 roku a do dnia dzisiejszego nie ruszyliśmy z pracami nad Wieloletnim
Planem  Inwestycyjnym  i  obawiam  się,  że  do  końca  roku  będzie  z  tym  problem.
Takie  poczucie  bezpieczeństwa  na  przyszłość  panie  Wójcie  powoduje,  że  trudno
jest mieć zaufanie. Tylko tyle chciałabym dodać do tych wypowiedzi.  
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Mieszkaniec Gminy Grunwald- pan Piotr Kołodziejski-  w  ustawie ustawodawca
miał  na  celu  zwiększenia  udziału  obywateli  w  procesie  wybierania,
funkcjonowania  i  kontrolowania  niektórych  organów  publicznych.  Przykro  mi,  że
jestem jedynym mieszkańcem gminy,  który zgłosił  się  do tej  debaty bo to  świadczy
o  tym,  że  zainteresowanie  nie  jest  zbyt  duże  a  powinno  być.  Władza  publiczna
powinna  być  przyzwyczajona  do  tego,  że  obywatele  chcą  wiedzieć  co  robi,  że
powinna  być  transparentna  i  obywatele  mają  prawo  pytać  i  mają  prawo  wiedzieć
podsumowując  tak  ogólnie  raport  przychylam  się  do  wcześniejszych  wypowiedzi
pana  Ryszarda  Bala,  pani  Małgorzaty  Kamińskiej  oraz  pani  Przewodniczącej,  że
raport  pod  względem  merytorycznym  jest  bardzo  słaby.  Opisuje  wiele  rzeczy
nieistotnych,  zgadzam  się  z  panem  Ryszardem  Bala  co  do  tego,  że  w  zakresie
oświaty,  która  mnie  interesuje  szczególnie  wypisuje  się  szereg  rzeczy  zupełnie
nieistotnych.  Można  się  np.  dowiedzieć  kto  zajął  czwarte  miejsce  w  biegach
przełajowych  o  puchar  o  tytuł  dyrektora  gimnazjum  w  Stębarku  a  nie  można  się
dowiedzieć  rzeczywiście  jakie  były  wyniki  na  egzaminach,  które  uzyskali
uczniowie  uczęszczających  do  publicznych  szkół  na  terenie  gminy  Grunwald.
Znaczną  częścią  tego  raportu  są  dane  pozyskane  od  dyrektorów szkół  publicznych
i z tych danych wynika,  że w szkołach publicznych dzieje się bardzo dużo. Dlatego
zadaje panu Wójtowi pytanie jak to  jest,  że  w naszych szkołach publicznych dzieje
się  bardzo  dużo  a  pan  Wójt  swoją  decyzją  osobistą  przez  cały  2019  r.  wszystkim
dyrektorom  szkół  publicznych  ustalił  dodatek  motywacyjny  na  poziomie  zero
złotych.  Pytam  się  Pana,  panie  wójcie  czym  Pan  się  kierował  podejmując  taką
decyzję  czy  Pan  wie  o  tym,  że  jest  uchwała  rady  gminy,  która  precyzuje  kryteria
i  tryb,  w którym przyznaje się dodatki motywacyjne dyrektorom szkół publicznych,
Jeżeli  Pan  wie,  to  proszę  wskazać  które  kryteria  nie  spełnili  dyrektorzy  szkół.
Szkoły  publiczne  uważam,  że  funkcjonują  dobrze  dyrektorzy  pracują  w  sposób
zaangażowany  i  żeby  przez  cały  rok  dyrektorom  przyznać  dodatek  na  poziomie
zero  złotych  to  jest  wręcz  rzecz  moim  zdaniem  niewiarygodna.  Dane,  które  się
znalazły  w  tym  raporcie  moim  zdaniem  budzą  w  wielu  punktach  wątpliwości.
Przede  wszystkim  tabelka  kosztów  funkcjonowania  ucznia  w  poszczególnych
szkołach,  nie  wiem jak to  jest  możliwe żeby w przeciągu jednego roku porównując
rok  2018  do  roku  2019  koszt  przypadające  na  jednego  ucznia  w  największej
w  szkole  w  Gierzwałdzie  wzrósł  z  około  9000  zł  do  14  000  zł,  czyli  niemal
dwukrotnie.  W  pozostałych  szkołach  wiąże  się  z  rozproszeniem  uczniów,  gdyż
przybyła  nam  jedna  szkoła  podstawowa  i  jest  tych  uczniów  mniej  więc  koszty  są
wyższe,  ale  w  Gierzwałdzie  l iczba  uczniów  jest  mniej  więcej  na  tym  samym
poziomie  a  szokujący jest  wzrost  kosztów na  ucznia.  Wątpliwości  budzi  też  liczba
w  poszczególnych  placówkach  oświatowych,  jest  taka  tabelka  na  stronie  12  gdzie
wymienieni  są  uczniowie  w  poszczególnych  szkołach  i  placówkach  oświatowych.
Jest  np.,  że  w szkole  podstawowej  w Mielnie  w oddziałach  przedszkolnych  nie  ma
uczniów. Chciałbym państwa poinformować,  że  kwestią  tą  zajmuje się  Wojewódzki
Sąd  Administracyjny  podczas  ostatniej  rozprawy  stwierdził,  że  Wójt  dokonując
przeniesienia uczniów z oddziałów przedszkolnych do przedszkola na mocy ustawy
o  sieci  szkół  i  przedszkoli  naruszył  przepisy  prawa.  Jeżeli  chcemy  zlikwidować
dotychczas  funkcjonujący  oddział  przedszkolny  w  ramach  struktury  szkoły
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podstawowej,  to  należy  przeprowadzić  procedurę  taką  jaką  przy  likwidacji  szkoły,
czyli  jest  to  proszę  państwa  wyłączną  kompetencja  rady  gminy.  Jeżeli  wójt
chciałby  zlikwidować  oddział  przedszkolny,  w  jakiejkolwiek  ze  szkół  publicznych
to  musi  taki  wniosek  złożyć  do  rady  gminy  co  najmniej  na  pół  roku  przed
rozpoczęciem  roku  szkolnego,  w  którym  będzie  tą  szkołę  l ikwidował.  
Musi to wcześniej  być zaopiniowane przez związki  zawodowe i  należy powiadomić
wszystkich  rodziców.  Tego nie  uczyniono  tylko  postanowiono,  że  poprzez  uchwałę
o  sieci  szkół  publicznych  i  przedszkoli  uczniowie  zostaną  przeniesieni  z  oddziału
przedszkolnego  funkcjonującego  w  szkole  podstawowej  do  przedszkola.  Takie
działania budzą naprawdę poważne wątpliwości,  czemu one służą.  Doskonale wiem
czemu  one  służą.  Wójt  doskonale  wie,  że  służą  temu  aby  zmniejszyć  dotacje
niepublicznej  formie  funkcjonowania  wychowania  przedszkolnego.  Następna
kwestia,  którą  chciałbym  poruszyć  to,  że  w  dzisiejszym  sprawozdaniu  padła
informację  że  z  rezerwy  oświatowej  pozyskano  środki  dla  szkoły  podstawowej
w  Stebarku  i  szkoły  podstawowej  w  Szczepankowie.  Chciałbym  się  zapytać
dlaczego  z  rezerwy  oświatowej  nie  pozyskano  środków  dla  szkoły  podstawowej
w  Mielnie,  dla  szkoły  podstawowej  we  Frygnowie  i  szkoły  podstawowej
w   Gierzwałdzie.  W  tych  trzech  szkołach  nie  pozyskano  środków.  Chciałbym
zapytać  jeszcze  o  jedną  rzecz  w  2019  r.,  który  jest  przedmiotem  raportu  był
organizowany  przez  urząd  Marszałkowski  konkurs,  na  projekty  wyrównujące
szanse  edukacyjne  uczniów.  Gmina  Grunwald  pomimo,  że  można  było  złożyć  dla
każdej  placówki  oświatowej  osobno  na  kwotę  około  100  000  euro  przeliczając  na
złotówki  400 000 zł  dofinansowania,  gmina  Grunwald  złożyła  tylko  jeden wniosek
zamiast pięć wniosków. Złożony wniosek nie dostał  dofinansowania,  czyli  stracono
szanse  na  pozyskanie  2  000  000  zł  poprzez  zaniechanie.  W dzisiejszej  informacji
mamy,  że  pozyskano  70  000  zł  dla  szkoły  w  Stębarku  i  Szczepankowie,  a  gdzie
pozostałe  szkoły.  Chciałbym się  również  odnieść  do  fragmentu  ze  strony 20,  który
mówi  o  rzeczy,  którą  poruszył  już  pan  Ryszard  Bala,  że  względy  ekonomiczne
i  zdrowy rozsądek  oraz  zachowanie  zasady gospodarowania  środkami  publicznymi
w  sposób  celowy  i  oszczędny  nakazywałyby  ograniczenie  liczby  szkół  w  gminie
Grunwald.  Środki  zaoszczędzone  w  ten  sposób  można  przeznaczyć  na  doposażenie
pozostałych  placówek  remonty  i  przebudowę  obiektów  sportowych.  Pytam  się
zatem  mojej  władzy  lokalnej  czy  będzie  zamierzała  zlikwidować  którąkolwiek  ze
szkół,  a  jeżeli  tak  to  czy  zamierza  w  ogóle  poinformować  odpowiednio  wcześniej
rodziców  uczniów  tych  szkół,  czy  to  będzie  znowu  zrobione  tak  jak  na  początku
roku  2019,  czyli  w  ostatniej  chwili  z  zaskoczenia  aby  protesty  społeczne
ograniczyć do niezbędnego minimum. Tematyka,  która też mnie interesuje bardzo a
mianowicie  polityka  personalna,  którą  pan  wójt  w  2019  roku  uprawiał  w  urzędzie
gminy.  Z  raportu  możemy  się  dowiedzieć,  że  wynagrodzenia  pracowników  urzędu
2018  roku  stanowiły  1  430  000  zł  natomiast  2019  roku  1  336  943  złoty  czyli  tak
mniej więcej o 100 000 zł  mniej i jest dodane, z czego 100 000 zł to koszty odpraw
i  wynagrodzeń  pracowników  którzy  nie  świadczyli  pracy.  Pytam  się  co  to  są  za
osoby,  które  otrzymały  wynagrodzenie  a  nie  świadczyły  pracy.  Czy  to  chodzi
o  osoby,  które  zostały  zwolnione  z  pracy  w  urzędzie.  Pytam się  pana  wójta,  który
ma prawo zwalniać, ma prawo zatrudnić jest  to jego kompetencje tylko powinien to
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robić  w  granicach  prawa  i  kierując  się  motywami.  Jeżeli  zwalnia  się  pracownika
a  pracownik  odwołuję  się  do  sądu  to  pan  wójt  powinien  przedstawić  takie
argumenty,  które  obronią  zwolnienie.  Pytam  się,  które  zwolnienie  w  roku  2019
zostało  przez  wójta  obronione,  w  której  sprawie  sąd  przyznał  rację  gminie,  bo
z  tego  co  mi  wiadomo  to  w  żadnej.  Albo  wygrywali  sprawy  pracownicy  albo
z  pracownikami  zawierano  ugodę,  nie  słyszałam  o  takiej  sprawie,  w  której  sąd
przyznał  by  rację  gminie.  Powiem  szczerze,  że  jest  taki  fragment  na  stronie  48
i  brzmi,  że  podobna  sytuacja  miała  miejsce  z  pensjami  kadry  zarządzającej.
Wygórowane  wydatki  i  nie  małe  dodatki  specjalne  generowały  znaczne  koszty
według  autora  raportu.  W roku 2018 zarobki  kadry zamknęły się  kwotą  468 000 zł
podczas  gdy  w  2019  roku  322  000  zł  czyli  nastąpił  spadek  o  31%.  Nie
spodziewałem się że kiedykolwiek to powiem i stanę w obronie poprzedniej władzy
z  tego  powodu,  że  ten  tekst  jest  manipulacją  dlatego,  że  w  kwocie  z  2018  r.
znajdują się odprawy dla byłego wójta.  Jak nasz obecny wójt  kiedyś przestanie być
wójtem tej  gminy  to  również  dostanie  z  mocy  prawa  odprawę  i  to  będzie  ileś  tam
kosztowało,  pan Kacprzyk był  wójtem 20 lat  i  na odprawę, którą otrzymał zasłużył
i  prawo  nakazywało  mu  wypłacić.  Fakt,  że  nastąpił  taki  spadek  w  stosunku  do
wynagrodzenia  kadry kierowniczej  uważam za  lekką  manipulację.  Jesteśmy bardzo
małą  gminą,  jedną  z  mniejszych  w  powiecie  i  np.  w  aspekcie  liczby  szkół,  żeby
uzasadnić  tezę  żeby  jedną  ze  szkół  zlikwidować  w  raporcie  ostanie  gminy
porównuje  się  z  tymi  mniejszymi  gminami.  Chciałbym.  żebyśmy  się  porównali
z  tymi małymi  gminami w zakresie  kadry kierowniczej  jaką posiadamy w urzędzie.
W  urzędzie  posiadamy  wójta  to  już  rzecz  oczywista,  bo  każda  gmina  musi  mieć
wójta.  Posiadamy , bo każda gmina musi posiadać sekretarza ale zastępcy wójta już
nie  musi  posiadać  żadna  gmina.  Gmina  Małdyty  ma  tylko  stanowisko  sekretarza,
gmina  Łukta  ma  tylko  stanowisko  sekretarza,  gmina  wiejska  Ostróda  większa  od
naszej  gminy  o  pięć  razy  pod  względem  terytorialnym  ma  stanowisko  zastępcy
wójta  i  z  tego  powodu,  że  sekretarz  musi  być  to  jest  zatrudniony na  jedną  czwartą
etatu  ale  jest  to  jeden  z  kierowników  referatu.  Pan  Wójt  Kacprzyk  przez  dłuższą
część  swojej  kadencji  do  pomocy miał  tylko  sekretarza  dopiero  pod  koniec  swojej
kadencji  popełnił  błąd  i  zwiększył  liczbę  osób  zatrudnionych  na  stanowiskach
kierowniczych  w  osobie  osobnego  sekretarza  i  osobie  zastępcy  wójta.  Pan  Wójt
przyszedł  do  władzy  i  tego  nie  poprawił  dalej  mamy  sekretarza  i  dalej  mamy
zastępcę  wójta.  O ile  jeszcze  sekretarza  jakoś  widzę,  widzę jego działalność  o tyle
zastępcy  wójta  to  nawet  nie  wiem za  bardzo  jak  wygląda.  Być  może  on  wykonuje
jakąś  ciężką  pracę  taką  czarną  robotę,  której  nie  widać  ale  ja  tego  osobiście  nie
zauważam.  Raport  o  stanie  gminy  powinien  zawierać  określenie  programów
strategii  w  roku  2019  chcę  się  zapytać  pana  wójta  czym  Pan  Wójt  się  kieruje
w  zakresie  polityki  personalnej.  Mam wrażenie,  że  jest  to  program,  powstrzymam
się  od  tego  co  mi  do  głowy przyszło.  Chcę  powiedzieć,  że  nie  do  zaakceptowania
jest  nepotyzm,  który  jest  przez  pana  wójta  uprawiany  w  urzędzie  gminy
i w jednostkach organizacyjnych. Zastępca wójta bliski kuzyn, w gminnym ośrodku
kultury  żona,  w  centrum  Sportu  szwagier.   Pytam  się  pana  wójta  kto  jeszcze
zostanie zatrudniony z pana rodziny. 
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Apeluje,  żeby  takich  polityk  zaniechać,  żeby  nie  zatrudniać  w  jednostkach
organizacyjnych  gminy  członków  rodziny.  Ostatnią  rzeczą  na  koniec  zwalniając
panią  skarbnik  argumenty  do  zwolnienia   poprzedniej  pani  skarbnik  posłużono  się
konkluzjami  z  raportu  z  kontroli  wewnętrznej.  Jak  się  dowiedziałem  w  wyniku
udostępnienia informacji  publicznej  raport  z  kontroli  wewnętrznej  kosztował  naszą
gminę  25  000  zł.  Pan  wójt  nie  wiem  czy  już  zapłacił  ale  umowę  podpisał  gdzie
potem  był  aneks  odnośnie  wydłużenia  terminu,  ale  takowy  raport  z  owej  kontroli
powstał.  Otrzymałam  ten  raport  w  trybie  udostępnienia  informacji  publicznej
i  powiem, że jest  on na podobnym poziomie jak raport  o stanie  gminy za rok 2019,
bardzo  słaba  jakość  tego  dokumentu,  który  liczy  60  stron.  Jeżeli  przeliczymy  na
strony  to  wychodzi  proszę  państwa   400  zł  za  jedną  stronę  tekstu  pisanego
czcionką  czternastką  i  jeszcze  do  tego  odstęp  półtorej .  Rozczuliła  mnie  jedna
konkluzja  z  tego raportu  kontroli  wewnętrznej,  że  należy dobrą atmosferę pracy w
urzędzie  gminy utrzymywać.  Mam nadzieję  że  jest  proszę  pana  dobra  atmosfera  w
urzędzie  gminy  Grunwald.  W Biuletynie  Informacji  Publicznej  jest  taka  zakładka
kontrole  wewnętrzne  i  kontrolę  zewnętrzne,  pytam  się  dlaczego  ten  raport  za  25
000 zł  nie jest  opublikowany w Biuletynie Informacji  Publicznej.  Jeżeli  wydaliśmy
takie  ogromne  pieniądze,  to  powinni  mieszkańcy  mieć  prawo  do  zapoznania  się
z  konkluzjami  z  takiego  drogiego  raportu.  Na  koniec  mój  apel,  żeby  rzeczywiście
rada  gminy  w  najbliższym  czasie  skorzystała  z  uprawnienia  wynikającego
z artykułu 28a ust  3 i  określiła w drodze uchwały szczegółowe wytyczne dotyczące
następnego  raportu  za  następny  rok,  żebyśmy  nie  musieli  czytać  o  tym  jakie  są
uprawnienia  wójta  i  niepotrzebnie  zaznajamiać  się  z  dodatkowo  z  tym,  co  się
dzieje  bardzo  szczegółowo  w  szkołach,  aby  to  były  tylko  rzeczywiście
najważniejsze informacje dla funkcjonowania gminy. Dziękuję bardzo.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  -   poinformowała,  że  debata
nad raportem o stanie Gminy Grunwald za rok 2019 dobiegła końca.
Radni uwag nie zgłosili.   

5.1.  Podjęcie  uchwały  w             sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy  Grunwald  wotum
zaufania.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  –  poprosiła  o  odczytanie
projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Grunwald wotum zaufania.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Krystyna  Zwalińska  –  odczytała
projektu uchwały w sprawie  udzielenia  Wójtowi Gminy Grunwald  wotum zaufania.
(zał. nr 5)
Radni uwag nie zgłosili.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  –  przechodzimy  zatem
do glosowania.
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym, wymagana większość bezwzględna)  wzięło udział 14 radnych
(1 osoba nieobecna), 4 głosów za, 10 głosy przeciw i brak wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  przeciw
Ryszard Bala – przeciw
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Gutowska Halina –  przeciw
Kamińska Małgorzata –  przeciw

Królikowski Adam-  przeciw
Lecewicz-Husar Cecylia – za

Matuszewski Sławomir –  przeciw
Napłoszek Zbigniew –  przeciw

Nowicki Dariusz – za
Sawicki Jerzy – za

Stanka Iwona –  przeciw
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  przeciw
Krystyna Zwalińska – przeciw

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  –  stwierdziła,  że  wynik
głosowania  to  4 głosy za,  10 głosów przeciw i  brak  wstrzymujących się  w związku
z tym nie udziela się wotum zaufania Wójtowu Gminy Grunwald.  

Radni  w  głosowaniu  jawnym  imiennym  bezwzględną  większością  głosów  przyjęła
uchwałę  nr  XXVIII/194/2020  z  dnia  27  sierpnia  2020  roku  w  sprawie
nieudzielenia   Wójtowi Gminy Grunwald wotum zaufania.
Radni uwag nie zgłosili.  

Ad. Pkt.  6.  Rozpatrzenie sprawozdania f inansowego Gminy Grunwald za  2019
rok  wraz  ze  sprawozdaniem  z             wykonania  budżetu  Gminy  Grunwald  za  2019
rok  oraz  zapoznanie  się  z             opinią  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w             Olsztynie o             tym sprawozdaniu.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  –  stwierdziła,
że  sprawozdanie  radni  otrzymali  i  zostało  także  opublikowane  na  BIP
w  ustawowym  terminie.  Odczytała  opinie  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej  w Olsztynie  o   sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  Gminy
Grunwald za 2019 rok (zał.  nr 6|).  
Radni uwag nie zgłosili.

6.1.             Podjęcie  uchwały  w             sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego
Gminy  Grunwald  za  2019  rok  wraz  ze  sprawozdaniem  z             wykonania  budżetu
Gminy Grunwald za 2019 rok.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  -   poprosiła  o  odczytanie
projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminy
Grunwald  za  2019  rok  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  Gminy
Grunwald za 2019 rok.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Krystyna  Zwalińska  –  odczytała
projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminy
Grunwald  za  2019  rok  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  Gminy
Grunwald za 2019 rok (zał.  nr 7).
Radni uwag nie zgłosili.
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W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna), 5 głosów za, 9
głosy przeciw i brak wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – przeciw

Gutowska Halina –  przeciw
Kamińska Małgorzata –  przeciw

Królikowski Adam-  przeciw
Lecewicz-Husar Cecylia – za

Matuszewski Sławomir –  przeciw
Napłoszek Zbigniew –  przeciw

Nowicki Dariusz – za
Sawicki Jerzy – za

Stanka Iwona –  przeciw
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  przeciw
Krystyna Zwalińska – przeciw

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  –  stwierdziła,  że  wynik
głosowania  to  5  głosów za,  9  głosy przeciw i  brak  wstrzymujących  się,  w związku
z  tym nie  zatwierdza  się  sprawozdania  finansowego  Gminy  Grunwald  za  2019  rok
wraz ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy Grunwald za 2019 rok. 

Radni  w  głosowaniu  jawnym  imiennym  większością  głosów  przyjęła  uchwałę  nr
XXVIII/195/2020  z  dnia  27  sierpnia  2020  roku  w  sprawie  niezatwierdzenia
sprawozdania  finansowego  Gminy  Grunwald  za  2019  rok wraz  ze  sprawozdaniem
z             wykonania budżetu Gminy Grunwald za 2019 rok.
Radni uwag nie zgłosili.

Ad. Pkt. 7
Przedstawienie  treści  wniosku  komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Grunwald  w  sprawie
nieudzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy  Grunwald  za  2019  rok  oraz  zapoznanie  się
z opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o tym wniosku.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- poprosiła o odczytanie wniosku oraz opinii
RIO przewodniczącego komisji Rewizyjnej Pana Zbigniewa Napłoszka.
Przewodniczący  komisji  Rewizyjnej-  Pan  Zbigniew  Napłoszek-  odczytał  wniosek  wraz
z  uzasadnieniem komisji  R  wizyjnej  w  sprawie  o  nieudzieleniu  absolutorium Wójtowi  Gminy
Grunwald (zał. nr 8), następnie odczytał opinię RIO o tym wniosku (zal. nr  9).
Radni uwag nie zgłosili.

Pkt 7.1 Podjecie uchwały w sprawie niedzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald za
2019 rok.
Radny – Pan Ryszard Bala-  skomentował sprawozdanie w sprawie wykonania budżetu za 2019
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rok.  Wykonanie  budżetu  na  poziomie  ok  75%  w  dochodach  i  wydatkach  świadczy  o  braku
umiejętności zarządzania finansami publicznymi.  Powodem tak niskiej  realizacji między innymi
było  wprowadzenie  4,5  mln  zł  po  stronie  dochodów  i  potem  rozdysponowanie  tej  kwoty  na
wydatki.  Pieniądze  te  nie  wpłynęły  więc  z  niektórych  wydatków  trzeba  było  zrezygnować.
Zarządzając  finansami  publicznymi  trzeba  mieć  świadomość  ponoszonego  ryzyka  a  jeżeli  się
bezkrytycznie podchodzi do pewnych rzeczy to są potem takie efekty. Z dużym optymizmem były
wprowadzone 4,5 mln zł, różne były opinie radców prawnych raz, że można innym razem, że nie
można. W takiej atmosferze wszyscy czekaliśmy jak stanie grad pieniędzy a okazuje się, że nie jest
to takie proste. Kwota 4,5 mln zł na papierze dochodzi brak umiejętności szukania oszczędności.
To, że nie ma w gminie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego to być może jest przyczyną, że do
budżetu wrzuca się pomysły rodzące się z piątku na poniedziałek. Rada Gminy zostaje postawiona
pod ścianą bo już Marszałek czeka  aby podpisać udział w dwóch projektach. Bez takiego podejścia
stać nas dzisiaj to planujmy i próbujmy załatwić a nie stać nas to sobie odpuśćmy sobie nawet
najbardziej  atrakcyjne projekty współfinansowane ze środków zewnętrznych,  bo część środków
musi pochodzić z własnych funduszy. Radze udało się zwalczyć pomysł brania udziału w projekcie
cyfryzacji sieci wodociągowej, zostaje projekt cyfryzacji urzędu gminy. Jest to projekt potrzebny w
sensie,  że  potrzebny  jest  sprzęt,  który  jest  już  archaiczny  i  nie  poprawia  warunków   pracy.
Uzasadnianie projektu, że mieszkańcy będą mieli możliwość sprawdzić stan swoich zaległości jest
kuriozalne bo trzeba by było wyposażyć ich w sprzęt oraz ich przeszkolić.  To, że mamy to co
mamy, czyli budżet w opłakanym stanie to pracowaliśmy jako rada nad tym, wykazaliśmy zbyt
mało inicjatywy przed wprowadzaniem zmian, których nie wolno było dodać. Ponad 1,5 mln zł
niezrealizowanych dochodów z tytułu opłat  i  podatków też  ma swój  wpływ na budżet.  Trzeba
wyciągnąć  wnioski  na  następny  okres  aby  była  realna  możliwość  wykonania  budżetu  a  rada
powinna stać na straży tej realizacji. 
Radna- Pani Małgorzata Kamińska- zgodziła się z wypowiedzią Radnego Ryszarda Bali.  Budżet
uchwalony na  rok  2019  był  bezpieczny z  nadwyżką  budżetową a  przez  dodawanie  inwestycji
dochody wzrosły o 12 mln zł, wydatki o 14 mln zł. Zarzuca się radnym, że blokują wójta nie dając
zgody na pożyczkę. Budżet to nie są pieniądze znikąd tylko wszystkich mieszkańców i wynikają z
podatków oraz opłat i długi są także nasze, które trzeba  spłacić. Nie prawdą jest, że blokujmy tylko
pilnujemy aby się budżet nie zawalił do końca. W roku 2019 była zgoda na pożyczki w granicach 2
mln zł oraz zwiększenie debetu. Wykonanie zadań inwestycyjnych na poziomie 8 % za rok 2019
świadczy o tym, że coś jest nie tak z gospodarowaniem pieniędzy. Zadłużenie wzrosło o 250 tys zł,
wielkość pożyczek wzrosła o 772 tys zł jedyne co się zmniejszyło to o 500 tys zł spłaty wymagalne.
Doskonale wiemy, że sprawozdanie z wykonania budżetu za pierwsze półrocze 2020 roku też jest
w złym stanie, praktycznie nic nie jest zrealizowane. Oddane jest boisko w Stębarku ale jest nie
zapłacone, nie ma pieniędzy na świadczenie wakacyjne, które powinno zostać wypłacone do 20
sierpnia, kasa jest pusta. Z wymagalnych płatności jest już ok 500 tys zł. W dalszym ciągu nie ma
informacji jak wynika stan budżetu i nie jest tak jak się mówi, że radni robią pod górkę. Radni tyko
pilnują porządku aby ludzie nie musieli później spłacać długu jaki narasta. Dług są to pieniądze,
które należy spłacić i nie ma możliwości anulowania długu tak samo jak budżet. Poprosiła aby
przestać hejtować radnych, którzy są równani z błotem. Stwierdziła, że radnym i wójtem się bywa
a porządny człowiekiem warto być zawsze nawet jeżeli się to nie opłaca.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  w  roku  2019  podjęta  została  uchwała
zmieniająca budżet wprowadzając dwa duże projekty. Z doświadczenia wiem, że aby wejść w duży
nowy  projekt  trzeba  środki  własne  i  zgodę  zarządu.  Zarządem  w  gminie  jest  Rada  Gminy,
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przyjmujemy uchwały a  wójt  je  wykonuje.  Zapytałam radce  prawnego o  opinię  w tej  sprawie
i otrzymałam odpowiedź: w sytuacji gdy gmina złoży wniosek i otrzyma dofinansowanie należy
podjąć następujące działania. Jeżeli gmina Grunwald postanowi przystąpić do realizacji projektu
objętego dofinansowaniem to przed zawarciem umowy  do podjęcia działań konieczne jest podjęcie
przez  Radę  Gminy  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  na  to  zgody.  Gdybyśmy  z  takiej  kultury
zarządzania   i  ustalania  kierunków korzystali  na  co  dzień  to  nie  byłoby takich  konfliktowych
sytuacji. 
Radni uwag nie zgłosili.
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy – Pani Krystyna Zwalińska – odczytała uchwałę w sprawie
nieudzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald za 2019 rok. (zał. nr 10)
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu (jawnym, imiennym, wymagana większość bezwzględna)  wzięło udział 14 radnych
(1 osoba nieobecna), 10 głosów za, 4 głosy przeciw i brak wstrzymujących się.

Ewa Bawolska – za
Ryszard Bala – za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam- za 
Lecewicz-Husar Cecylia – przeciw

Matuszewski Sławomir – za 
Napłoszek Zbigniew – za

Nowicki Dariusz – przeciw
Sawicki Jerzy – przeciw

Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- przeciw

Ziejewska Ewa – za 
Krystyna Zwalińska – za 

Radni  w  głosowaniu  jawnym  imiennym  bezwzględną  większością  głosów  przyjęlia  uchwałę  nr
XXVIII/196/2020 z dnia 27 sierpnia 2020 roku w sprawie  nieudzielenia absolutorium Wójtowi
Gminy Grunwald za 2019 rok.

Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt.  8.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy.

8.1.  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
lata 2020 – 2032.
Radna-  Pani  Małgorzata  Kamińska-  stwierdziła,  że  jeżeli  są  zmiany
dokonywane  po  posiedzeniu  komisj i  to  powinny  być  one  udostępnione  w  formie
papierowej ,  jeżeli  są  one  w  formie  elektronicznej  to  proszę  aby  zmiany  były

21



podkreślone  innym  kolorem.  Najpierw  jest  drukowany  jeden  plik  dokumentów,
potem  są  zmiany  i  nie  wiadomo  co  zostało  zmienione  i  dlaczego.  Większość
zmian było omawiane na komisj i  więc można stwierdzić,  iż były już w budżecie.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani  Krystyna  Zwalińska  –  odczytała
uchwałę  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald
na lata  2020 – 2032 (zał.  nr 11)
Radni  uwag nie zgłosi l i .

W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna), 7 głosów za, 4 głosy przeciw i 3
głosy wstrzymujące .

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska – wstrzymała się 

Gutowska Halina – przeciw
Kamińska Małgorzata –wstrzymała się 

Królikowski Adam-  przeciw
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 

Napłoszek Zbigniew – wstrzymał się 
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – przeciw

Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – przeciw
Krystyna Zwalińska – za

Radni w głosowaniu jawnym  większością głosów przyjęli uchwałę nr XXVIII/197/2020 z dnia 27
sierpnia 2020 roku w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata
2020 – 2032
Radni uwag nie zgłosili

8.2.  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani  Krystyna  Zwalińska  –  odczytała
uchwałę w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok (zał nr 12).
Radni  uwag nie zgłosi l i .

W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna), 7 głosów za, 5 głosy przeciw i 2
głosy wstrzymujące.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  przeciw

Gutowska Halina – przeciw
Kamińska Małgorzata – przeciw

Królikowski Adam-  przeciw
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 
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Napłoszek Zbigniew – wstrzymał się 
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona –  przeciw

Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – wstrzymała się 

Radni w głosowaniu jawnym  większością głosów przyjęli uchwałę nr XXVIII/198/2020 z dnia 27
sierpnia 2020 roku w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok.
Radni uwag nie zgłosili.

8.3.  w sprawie zaciągnięcia  pożyczki długoterminowej.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  uchwałę
w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  długoterminowej  na  finansowanie  planowanego
deficytu budżetu (zał nr 13).
Radni  uwag nie zgłosi l i .

W głosowaniu  wzięło udział 13 radnych (1 osoba nieobecna oraz 1 osoba nie brała udziału w
głosowaniu), 12 głosów za, brak głosów przeciw i 1 głos wstrzymujący.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – nie głosowała

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 

Napłoszek Zbigniew – za
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – wstrzymała się 

Radni w głosowaniu jawnym  większością głosów przyjęli uchwałę nr XXVIII/199/2020 z dnia 27
sierpnia  2020  roku  w  sprawie    zaciągnięcia   pożyczki  długoterminowej  na  finansowanie
planowanego deficytu budżetu.
Radni uwag nie zgłosili.

8.4.  w  sprawie  nadania  statutów  jednostkom  pomocniczym  Gminy  Grunwald-
sołectwom.
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Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  uchwałę
w  sprawie  nadania  statutów  jednostkom  pomocniczym  Gminy  Grunwald-
sołectwom (zał  nr 14).  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna ), 14 głosów za, brak głosów przeciw i

brak głosów wstrzymujących się.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 

Napłoszek Zbigniew – za
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za

Radni w głosowaniu jawnym  większością głosów przyjęli uchwałę nr XXVIII/200/2020 z dnia 27
sierpnia  2020  roku  w  sprawie     nadania  statutów  jednostkom  pomocniczym  Gminy  Grunwald-
sołectwom.
Radni uwag nie zgłosili.

8.5.  w sprawie ustalenia składu stałych komisji  Rady Gminy Grunwald.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  uchwałę
w sprawie ustalenia  składu stałych komisj i  Rady Gminy Grunwald (zał  nr 15).
Radni  uwag nie zgłosi l i .
W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna ), 14 głosów za, brak głosów przeciw i

brak głosów wstrzymujących się.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 

Napłoszek Zbigniew – za
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – za
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Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za

Radni w głosowaniu jawnym  większością głosów przyjęli uchwałę nr XXVIII/201/2020 z dnia 27
sierpnia 2020 roku w sprawie  ustalenia składu stałych komisji Rady Gminy Grunwald.
Radni uwag nie zgłosili.

8.7.  w  sprawie  aneksu  do  umowy na  wsparcie  wykonania  zadania  publicznego
na  2020  rok,  pn.  „Dowóz  dzieci  i  młodzieży  niepełnosprawnych  do  Ośrodka
Rehabilitacyjnego-  Edukacyjno  –  Wychowawczego  z  terenu  Gminy  Grunwald
przy udziale opiekuna w celach edukacyjnych i  rehabilitacyjnych”.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani  Krystyna  Zwalińska  –  odczytała
uchwałę w sprawie aneksu do umowy na wsparcie  wykonania zadania publicznego
na  2020  rok,  pn.  „Dowóz  dzieci  i  młodzieży  niepełnosprawnych  do  Ośrodka
Rehabili tacyjnego- Edukacyjno – Wychowawczego z terenu Gminy Grunwald przy
udziale  opiekuna w celach edukacyjnych i  rehabili tacyjnych”( zał nr 16).
Radni  uwag nie zgłosi l i .
W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna ), 14 głosów za, brak głosów przeciw

i brak głosów wstrzymujących się.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 

Napłoszek Zbigniew – za
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za
 
Radni w głosowaniu jawnym  większością głosów przyjęli uchwałę nr XXVIII/202/2020 z dnia 27
sierpnia 2020 roku w sprawie aneksu do umowy na wsparcie wykonania zadania publicznego na
2020  rok,  pn.  „Dowóz  dzieci  i  młodzieży  niepełnosprawnych  do  Ośrodka  Rehabilitacyjnego-
Edukacyjno  –  Wychowawczego  z  terenu  Gminy  Grunwald  przy  udziale  opiekuna  w  celach
edukacyjnych i rehabilitacyjnych”
Radni  uwag nie zgłosi l i .
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8.8.  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Gierzwałd,  pomiędzy
drogą  powiatową  nr  1262N  a  drogą  wojewódzką  nr  542,  obejmującego  część
działki 7/3.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  uchwałę  w
sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy
Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym  Gierzwałd,  pomiędzy  drogą  powiatową  nr
1262N a drogą wojewódzką nr 542, obejmującego część działki 7/3 (zał nr 17).
Radni  uwag nie zgłosi l i .

W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna ), 14 głosów za, brak głosów przeciw
i brak głosów wstrzymujących się.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 

Napłoszek Zbigniew – za
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za
 
Radni w głosowaniu jawnym  większością głosów przyjęli uchwałę nr XXVIII/203/2020 z dnia 27
sierpnia 2020 roku w sprawie  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Gierzwałd, pomiędzy drogą powiatową nr 1262N a drogą
wojewódzką nr 542, obejmującego część działki 7/3.
Radni uwag nie zgłosili.

8.6.  w  sprawie  upoważnienia  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy
Społecznej  Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie  do prowadzenia  postępowania,
w  tym  wydawania  decyzji  administracyjnych  w  sprawach  z  zakresu  świadczeń
pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów  zamieszkałych  na
terenie Gminy Grunwald.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani  Krystyna  Zwalińska  –  odczytała
uchwałę  w  sprawie  poważnienia  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy
Społecznej  Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie  do  prowadzenia  postępowania,
w  tym  wydawania  decyzji  administracyjnych  w  sprawach  z  zakresu  świadczeń
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pomocy materialnej  o  charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie
Gminy Grunwald (zał nr 18). 
Radni uwag nie zgłosili.
W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna ), 14 głosów za, brak głosów przeciw

i brak głosów wstrzymujących się.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 

Napłoszek Zbigniew – za
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za
 
Radni  w  głosowaniu  jawnym   większością  głosów  przyjęli  uchwałę  nr
XXVIII/204/2020 z dnia 27 sierpnia 2020 roku w sprawie        poważnienia Kierownika
Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie  do
prowadzenia  postępowania,  w  tym  wydawania  decyzji  administracyjnych  w
sprawach  z  zakresu  świadczeń  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla
uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Grunwald.
Radni uwag nie zgłosili.

8.9.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego
w miejscowości Pacółtówko.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  uchwałę
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  w  miejscowości
Pacółtówko (zał  nr 19).  
Radni uwag nie zgłosili.
W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna ), 14 głosów za, brak głosów przeciw

i brak głosów wstrzymujących się.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 
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Napłoszek Zbigniew – za
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za
 
Radni  w  głosowaniu  jawnym   większością  głosów  przyjęli  uchwałę  nr
XXVIII/205/2020  z  dnia  27  sierpnia  2020  roku  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
sprzedaż lokalu mieszkalnego w miejscowości Pacółtówko  .
Radni uwag nie zgłosili.

8.10.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej
w trybie przetargu nieograniczonego działki  86 obręb Szczepankowo.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  odczytała  uchwałę w sprawie
wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki 86 obręb Szczepankowo (zał nr 20).
Radni uwag nie zgłosili.
W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna ), 14 głosów za, brak głosów przeciw

i brak głosów wstrzymujących się.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 

Napłoszek Zbigniew – za
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za
 
Radni  w  głosowaniu  jawnym   większością  głosów  przyjęła  uchwałę  nr
XXVIII/206/2020  z  dnia  27  sierpnia  2020  roku  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu  nieograniczonego
działki       86 obręb Szczepankowo.
Radni uwag nie zgłosili.
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8.11.  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej
w trybie przetargu nieograniczonego działki  274/2 obręb Stębark .

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  odczytała  uchwałę w sprawie
wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki 274/2 obręb Stębark (zał nr 21).
Radni uwag nie zgłosili.
W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna ), 14 głosów za, brak głosów przeciw

i brak głosów wstrzymujących się.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 

Napłoszek Zbigniew – za
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za
 
Radni  w  głosowaniu  jawnym   większością  głosów  przyjęli  uchwałę  nr
XXVIII/207/2020  z  dnia  27  sierpnia  2020  roku  w  sprawie  w      yrażenia  zgody  na
sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu  nieograniczonego
działki 274/2 obręb Stębark      .
Radni uwag nie zgłosili.

8.12.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości
niezabudowanych  części  działki  300/11  obręb  Stębark  w  trybie  przetargu
nieograniczonego.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  odczytała  uchwałę w sprawie
wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych  części  działki
300/11 obręb Stębark w trybie przetargu nieograniczonego ( zał nr 22).
Radni uwag nie zgłosili.
W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna ), 14 głosów za, brak głosów przeciw

i brak głosów wstrzymujących się.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za
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Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 

Napłoszek Zbigniew – za
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za
 
Radni  w  głosowaniu  jawnym   większością  głosów  przyjęli  uchwałę  nr
XXVIII/208/2020  z  dnia  27  sierpnia  2020  roku  w  sprawie         wyrażenia  zgody  na
sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych  części  działki  300/11  obręb  Stębark  w
trybie przetargu nieograniczonego.
Radni uwag nie zgłosili.

8.13.  w sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej
w trybie przetargu   nieograniczonego działki  134 obręb Łodwigowo.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  odczytała  uchwałę w sprawie
wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki 134 obręb Łodwigowo (zał nr 23).
Radni uwag nie zgłosili.
W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna ), 14 głosów za, brak głosów przeciw

i brak głosów wstrzymujących się.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 

Napłoszek Zbigniew – za
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za
 
Radni  w  głosowaniu  jawnym   większością  głosów  przyjęli  uchwałę  nr
XXVIII/209/2020  z  dnia  27  sierpnia  2020  roku  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
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sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu    nieograniczonego
działki 134 obręb Łodwigowo.
Radni uwag nie zgłosili.

8.14.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym
Grunwald działka nr 13/18.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała uchwałę w sprawie
przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  Gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym  Grunwald  działka  nr
13/18 (zał nr 24).
Radni uwag nie zgłosili.
W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna ), 14 głosów za, brak głosów przeciw

i brak głosów wstrzymujących się.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 

Napłoszek Zbigniew – za
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za
 
Radni  w  głosowaniu  jawnym   większością  głosów  przyjęli  uchwałę  nr
XXVIII/210/2020  z  dnia  27  sierpnia  2020  roku  w  sprawie  przystąpienia  do
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy
Grunwald w obrębie geodezyjnym Grunwald działka nr 13/18.
Radni uwag nie zgłosili.

8.15.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym
Szczepankowo działka nr 114/9.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  odczytała  uchwałę w sprawie
przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
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przestrzennego Gminy Grunwald  w obrębie  geodezyjnym Szczepankowo działka  nr
114/9 (zał nr 25).
Radni uwag nie zgłosili.
W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna ), 14 głosów za, brak głosów przeciw

i brak głosów wstrzymujących się.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 

Napłoszek Zbigniew – za
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za
 
Radni  w  głosowaniu  jawnym   większością  głosów  przyjęli  uchwałę  nr
XXVIII/211/2020  z  dnia  27  sierpnia  2020  roku  w  sprawie   przystąpienia  do
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy
Grunwald w obrębie geodezyjnym Szczepankowo działka nr 114/9.
Radni uwag nie zgłosili.

8.16.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym
Kitnowo działka nr 41/2.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani  Krystyna  Zwalińska  –  odczytała
uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym
Kitnowo działka nr 41/2 (zał  nr 26).
Radni uwag nie zgłosili.
W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna ), 14 głosów za, brak głosów przeciw

i brak głosów wstrzymujących się.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
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Matuszewski Sławomir – za 
Napłoszek Zbigniew – za

Nowicki Dariusz – za
Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za
 
Radni  w  głosowaniu  jawnym   większością  głosów  przyjęli  uchwałę  nr
XXVIII/212/2020  z  dnia  27  sierpnia  2020  roku  w  sprawie  przystąpienia  do
sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy
Grunwald w obrębie geodezyjnym Kitnowo działka nr 41/2.
Radni uwag nie zgłosili.

8.17.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy
Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym
Dylewo działka 5/20.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  odczytała  uchwałę w sprawie
wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald
nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym  Dylewo  działka
5/20 (zał nr 27).
Radni uwag nie zgłosili.
W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna ), 14 głosów za, brak głosów przeciw

i brak głosów wstrzymujących się.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 

Napłoszek Zbigniew – za
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za
 
Radni  w  głosowaniu  jawnym   większością  głosów  przyjęli  uchwałę  nr
XXVIII/213/2020  z  dnia  27  sierpnia  2020  roku  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
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nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej
położonej w obrębie geodezyjnym Dylewo działka 5/20.
Radni uwag nie zgłosili
  
8.18.  w sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa w Gminie  Grunwald
na rok szkolny 2020/2021.

Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  odczytała  uchwałę w sprawie
określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie  Grunwald  na  rok  szkolny
2020/2021 (zał nr 28).
Radni uwag nie zgłosili.
W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna ), 14 głosów za, brak głosów przeciw

i brak głosów wstrzymujących się.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 

Napłoszek Zbigniew – za
Nowicki Dariusz – za

Sawicki Jerzy – za
Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za
 
Radni  w  głosowaniu  jawnym   większością  głosów  przyjęli  uchwałę  nr
XXVIII/214/2020  z  dnia  27  sierpnia  2020 roku w  sprawie  określenia  średniej  ceny
jednostki paliwa w Gminie Grunwald na rok szkolny 2020/2021.
Radni uwag nie zgłosili.

8.19.  w sprawie zmiany wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald.

Radna- pani Cecylia Lecewicz-Husar- przypomniała sytuację,  kiedy było ustalane
wynagrodzenie  dla  Wójta  po  raz  pierwszy  i  proponowała  kwotę  niższą  niż
ustalono.  Spotkała  się  wtedy z  protestem,  że  takie  pobory  które  zaproponowała  to
w  dzisiejszych  czasach  otrzymuje  murarz.  Zawsze  można  podwyższyć  pobory
a  obniżając  wynagrodzenie  to  jest  trudna sytuacja  i  dla  tego  komu się  obniża  i  dla
podejmujących tą decyzję. 
Radny-  pan  Ryszard  Bala-  myślę,  że  jest  wyłącznie  prawo  rady  decydowania
o  wynagrodzeniu  wójta,  i  można  się  z  tym zgadzać  lub  nie.  Dziś  została  oceniona
pracę  jaką  wykonał  wójt  w  roku 2019.  Racja  ze  strony radnych  na  ocenę  tej  pracy
jest adekwatna.
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Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  stwierdziła,  że  wynagrodzenie  zasadnicze
zostało nie zmienione, obniżone zostały dodatki.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  odczytała  uchwałę w sprawie
zmiany wynagrodzenia Wójta Gminy Grunwald (zał nr 29).
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu  wzięło udział 14 radnych (1 osoba nieobecna ),  9 głosów za,  3
głosy przeciw i  2 głosy wstrzymujące.

Ryszard Bala – za
Ewa Bawolska –  za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata – za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – przeciw

Matuszewski Sławomir – za 
Napłoszek Zbigniew – za

Nowicki Dariusz – przeciw
Sawicki Jerzy – wstrzymał się

Stanka Iwona – za
Szewczak Piotr- przeciw

Ziejewska Ewa – za
Krystyna Zwalińska – wstrzymała się

 
Radni  w  głosowaniu  jawnym   większością  głosów  przyjęli  uchwałę  nr
XXVIII/215/2020  z  dnia  27  sierpnia  2020  roku  w  sprawie        zmiany  wynagrodzenia
Wójta Gminy Grunwald 
Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 9. Wolne wnioski i  zapytania.
Radny-  pan  Ryszard  Bala-  zaproponował  wójtowi  aby  zostały  zakupione
przynajmniej trzy mikrofony tak aby były na stolikach przewodniczącej oraz wójta,
gdyż manewrowanie mikrofonem i przekładanie dokumentów jest trudne.  
Radny  –  pan  Jerzy  Sawicki-  zaistniała  sytuacja  z  nieszczęśliwą  oczyszczalnią
w  Gierzwałdzie.  Po  ostatniej  komisji  pozwoliłem sobie  zajechać  na  oczyszczalnie
i   zastałem  sytuację,  że  50%  ścieków  wpłynęło  do  rzeki.  Jest  to  bomba  w  dolinie
Drwęcy  i  Natura  2000.  Ryby  w  stawach  padają  mi  niesamowicie,  tak  dużej  dalej
być  nie  może.  Poprosił  radnych  o  podjęcie  wspólnej  decyzji  w sprawie  rozbudowy
oczyszczeni.  W bieżącym  roku  jest  duża  susza,  wody  w  rzece  jest  o  50%  mniej  a
do tego zalewna  jest  przez  oczyszczalnie  w Gierzwałdzie.  Stwierdził,  że  jeżeli  nie
zostaną  podjęte  decyzję  to  sprawa  zostanie  skierowana  wyżej  i  jest  duże
prawdopodobieństwo  zamknięcia  hodowli  pstrąga.  Przypomniał  sytuację  jak  miała
miejsce  rok  temu  kiedy  to  padło  300  tys  szt  pstrąga  i  ma  pewność,  że  to  przez
oczyszczalnie Gierzwałd.
Radna  -pani  Ewa  Ziejewska-   przedstawiła  swoje  spostrzeżenia  z  działalności
rady  gminy  oraz  wójta.  Od  roku  2018  do  kwietnia  2020  roku  nie  było  żadnych
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konfliktów między Radą Gminy Grunwald  a  Wójtem Adamem Szczepkowskim. Pan
Wójt  zaciągnięte  kredyty  w kwocie ponad 2 mln zł  przeznaczył  na spłatę  zadłużeń
i  zrobił  nowe zadłużenie,  bo tak trzeba było zrobić,  wiadomo życie się  toczy dalej .
Były  one  w  opłatach  i  w  kredytach  nie  robiąc  żadnych  inwestycji  w  roku  2019.
Zajął  się  pan  zwolnieniem  doświadczonych  pracowników  co  obciążyło  budżet
gminy.  W roku  2019  w budżecie  był  ujęty  zakup  samochodu  strażackiego  dla  OSP
Dylewo  oraz  remont  części  drogi  w  Dylewie.  Pan  Wójt  z  bólem  i  pod  ciśnieniem
rozpoczął  realizację  tych  inwestycji.  W  styczniu  2020  roku  głosowałam  za
budżetem  gdzie  był  ujęty  zakup  samochodu  strażackiego  oraz  remontu  odcinka
drogi  w Dylewie.  Na tejże  sesji  byli  obecni  przedstawiciele  rady sołeckiej  i  sołtys
wsi  Dylewo.  Nie  rozumiem czemu w mojej  miejscowości  przedstawiono,  że  jestem
przeciwna  wymienionym  inwestycjom,  i  że  nic  nie  robię  dla  mojej  miejscowości.
Odsuwa się  mnie  od  działalności  w mojej  miejscowości,  pan Wójt  również  odsuwa
mnie  od  działań.  Dowodem  na  to  jest  wcześniejsze  zgłaszany  przeze  mnie  na
komisji  rady  problem  z  zamontowaniem  progów  zwalniających  na  drodze
wewnętrznej  w  Dylewie.  Uzyskałam  odpowiedź,  że  pan  Wójt  się  tym  zajmie.
W  dniu  24  sierpień  2020  roku  na  komisji  ponowiłam  zapytanie,  wówczas
otrzymałam  odpowiedź,  iż  sołtys  ma  złożyć  wniosek,  gdzie  wcześniej  Wójt
zarzucał  Radnym,  że  nie  mówi  się  o  problemach  i  potrzebach  mieszkańców.  Pan
Wójt  od  kwietnia  2020 roku próbował  przeforsować  emisję  obligacji  na  14  mln  zł,
potem 9  mln  zł  i  jeszcze  10  mln  zł  poprzez  naciski  na  radnych mówiąc  publicznie,
że  inwestycje  nie  będą  realizowane  jeżeli  radni  nie  zagłosują  za  obligacjami.
Niektórzy  radni  otrzymali  groźby  telefoniczne  i  smsy  dotyczące  zagłosowania  za
obligacjami.  Pan  Wójt  i  Rada  Gminy  są  na  tej  samej  linii.  Wójt  che  inwestować
i  Rada  chce  inwestować,  jednak  nasza  gmina,  jak  wiele  gmin  w  Polsce  z  punktu
widzenia  ekonomicznego  ma  bardzo  ograniczone  możliwości  na  realizację
inwestycji  w  krótkim  czasie,  jak  to  Wójt  chce  zrobić.  Dlatego  większość  rady
stwierdziła,  że nie stać jest nas na zadłużenie jakie proponuje pan Wójt.  W trosce o
mieszkańców  aby  komfort  życiowy  się  nie  pogorszył,  aby  mieszkańcy  nie  brali
udziału  w spłacie  zadłużenia  płacąc  wyższe  podatki.  Proponowaliśmy opracowanie
planu  inwestycyjnego  oraz  wprowadzenie  wewnętrznego  programu  naprawczego,
wójt  nie  chciał  współpracować  i  nie  przyjął  tego  do  wiadomości.  Rada  wykonuje
swoje  prace  zgodnie  z  obowiązującymi  prawami  ustroju  demokratycznego  w
Polsce.
W obecnym układzie  działalność wójta  sprowadza się do zminimalizowania funkcji
radnego  i  rada  jest  dla  niego  zbędnym  kosztem.  Wójt  chce  sam  podejmować
kluczowe decyzje  i  nie  chce  skorzystać  z  doświadczeń radnych,  nie  chce  planować
wspólnie  inwestycji.  Panie  Wójcie  Rada  Gminy  kontroluje  działalność  Wójta  oraz
działalność  jednostek  organizacyjnych  i  pomocniczych.  Panie  Wójcie  nie  róbmy  z
mieszkańców analfabetów, współpraca jest  konieczna.  Jeżeli  zechce pan zrozumieć
zasady funkcjonowania samorządów. Podsumowując działalność Wójta:  
1.  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  w  Olsztynie  negatywnie  oceniła  sprawozdanie
za wykonie budżetu za 2019 rok,
2. Wydatki bieżące są wyższe niż uzyskane dochody bieżące za 2019 rok,
3. Zobowiązania się nie zmniejszyły a stan zadłużenia wzrósł,
4. Nie zrealizowano żadnej inwestycji.
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Mimo  dobrej  chęci  i  woli  nie  ma  podstaw  ocenić  pozytywnie  działania  Wójta  za
rok 2019. Mam nadzieję,  że zdobywanie doświadczeń i  wyciągniecie odpowiednich
wniosków po poprzez pana poprawi sytuację w gminie. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani  Ewa  Bawolska-  oddała  głos
Przedstawicielce Związków Nauczycielstwa Polskiego Pani Ewie Chmiel ińskiej .  
Przedstawiciel  ZNP-  Pani  Ewa  Chmielińska-  dzień  dobry  państwu.  Od  12  lat
pełnię  funkcję  prezesa  oddziału  Związku   Nauczycielstwa Polskiego w Ostródzie.
Obecnie  objęliśmy  zasięgiem  działania  również  zlikwidowanego  oddziału
Grunwald,  łącznie  swoim  zasięgiem  obejmujemy  24  placówki  oświatowe  i  pięć
samorządów.  Bardzo  chciałam  uczestniczyć  w  dzisiejszych  obradach  sesj i
ponieważ  mam  parę  uwag  odnośnie  działania  samorządu  i  Pana  wójta.  Będę
posługiwała się odpowiednimi dokumentami,  które mam przed sobą.  Pan sekretarz
przesłał  mi  stosowne  uchwały,  cześć  znalazłam  na  BIP  ale  części  nie  mogłam
znaleźć,  za to  panu bardzo dziękuję.  Mam pewne wątpl iwości do uchwały z dnia z
dnia  24  kwietnia  2009  r.  określającej  wysokość  i  szczegółowe  warunki
przyznawania  nauczycielom  dodatku  motywacyjnego  funkcyjnego  itd.  Moja
uwaga  dotyczy  tego,  że  uchwała  jest  już  dość  wiekowa.  Zgodnie
z  rozporządzeniami  podejmowane  były  zmiany  do  uchwały  i  było  to  zgodne
z  prawem  np.  300  zł  za  wychowawstwo  i  wszelkie  inne  zmiany  oświatowe.
Twórcy  tego  dokumentu  określają,  że  dodatek  motywacyjny  jest  za  samodzielne
opracowanie  pomocy  dydaktycznych  a  powinno  być,  że  obowiązek  zapewnienia
pomocy  dydaktycznych  jest  po  stronie  pracodawcy  czyli  szkoły  a  nie  nauczyciel
samodzielnie.  Powinno  to  zostać  zmienione.  Ponadto  opisane  są  kryteria
przyznawania  dodatku  motywacyjnego  i  niektóre  są  anachroniczne,  nie  jest  to
zarzut  do  pana  wójta  bo  to  przecież  2009  r.  i  jest  to  przestarzałe  ale  należałoby
odświeżyć.  Wszystkie  samorządy,  z  którymi  współpracuje  już  w  tamtym  roku
pozmieniały  te  uchwały  a  tutaj  w  dalszym  ciągu  jest  uchwała  sprzed  11  lat .
W  uchwale  tej  jest  „masło  maślane”,  są  powtórzenia  zwłaszcza  przy  kryter iach
przyznawania  dodatku  motywacyjnego  dyrektorom  to  jest  pozyskiwanie  środków
pozabudżetowych,  gospodarowanie  środkami  finansowymi,  i  za  chwilę  jest  to
powtórzone.  Przestrzeganie  prawa  pracy,  poli tyki  kadrowej  to  się  wszystko
zgadza,  kształtowanie polityki  patriotyczno -  obywatelskiej  i  innowacyjnej ,  to  też
się  zgadza  ale  należałoby  to  w  chwili  obecnej  inaczej  sformułować.  Zgodnie  z
nową  ustawą  oświatową  oraz  nowym   rozporządzeniem  MEN.  Dlaczego  mówię  o
dodatku  motywacyjnym,  o  tym  wspomniał  już  Pan  Piotr  Kołodziejski.  W  tej
obowiązującej  jeszcze  uchwale  dodatek  motywacyjny  dla  dyrektora  nie  może
przekraczać  50%  jego  wynagrodzenia  zasadniczego,  nie  może  przekroczyć  ale
może  wynosić  mniej .  W  przypadku  gminy  Grunwald  która  jest  ewenementem  w
skali  powiatu  dyrektorzy  otrzymali  dodatek  motywacyjny  na  poziomie  zero
złotych.  Odnośnie  dodatku  funkcyjnego  przeprowadziłam  rozmowę  z  wszystkimi
dyrektorami  szkół.  W  uchwale  jest  napisane,  że  dodatek  funkcyjny  zależy  od
wysokości  oddziału  i  z  tego  górnego  pułapu  45%  wynagrodzenia  zasadniczego
nauczyciela  mianowanego,  czyl i  mają  mniej  więcej  1400  zł  ale   dyrektor   ze
szkoły  w  Mielnie  ma  1040  zł ,  nie  wiem  czym  to  jest  podyktowane.  Następnie
sprawa  jeśli  chodzi  o  oświatę  to  niewłaściwe  dysponowanie,  niezgodne  z  prawem
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o  zakładowym  funduszu  świadczeń  socjalnych  chcę  przypomnieć,  że  to  wymaga
uzgodnienia  z  Zakładową  Organizacją   Związkową  i  to  my  ją  reprezentujemy.
Uprzedziłam  wszystkich  dyrektorów  szkół,  że  będę  wysyłała  pisma  odnośnie
wykorzystania  środków  zakładowego  funduszu  świadczeń  socjalnych  na  początku
października.  Do  30  września  powinno  zostać  przelane  ostatnie  25%  wszystkich
środków  75%  do  końca  maja.  Dyrektorzy  stwierdzają,  że  nie  otrzymują  jeszcze
tej  pierwszej  transzy  w  pełnej  wysokości  dlatego  będę  żądała  kolejno  wyliczeń
konkretnych.  Zwracam  się  do  dyrektorów  jako  do  pracodawców  choć  to
niekoniecznie od nich zależy.  W dalszej  kolejności  podejmiemy kolejne działania,
taka  sytuacja  była  w  Łukcie,  była  sprawa  sądowa,  którą  Wójt  przegrał  i  teraz  już
jest  wszystko  wypłacane  tak  jak  powinno  być.  Mówię  to  gdyż  sytuacja  była
analogiczna  do  obecnej  w  gminie  Grunwald,  nie  mam  zamiaru  straszyć  ale  po
prostu  przypominam  o  obowiązkach.  Dyrektorzy  również  stwierdzają,  że  na
pożyczkę  mieszkaniową  z  zakładowego  funduszu  świadczeń  socjalnych  czeka  się
rok  do  półtora.  No  przepraszam  bardzo,  no  w  imię  czego,  składa  się  o  pożyczkę
można  poczekać  jeżel i  jest  wiele  wniosków  o  pożyczkę,  rozumiem  karencja
miesiąc  czy  trzy  miesiące,  no  ale  nie  pół tora  roku  to  jest  niedopuszczalne.
Następnie  dyrektorzy  zwracal i  mi  uwagę  na  sprawę  pracowniczej  kasy
zapomogowo-pożyczkowej  i  również  prosiłabym  samorząd  aby  się  zapoznał  z
ustawą o tych  kasach.  Społeczny nadzór  również sprawują organizacje  związkowe
w  związku  z  tym  zamierzam  się  także  tym  zająć,  aby  sprawdzić  wydatkowanie
tych środków. Niedopuszczalne jest  aby zapożyczać te pieniądze,  ponieważ ludzie
się  składają  na te  środki  z  własnych pieniędzy a  nie  po to  żeby organ prowadzący
dysponował  tymi  środkami  w  nienależny  sposób.  Pieniądze  te  powinny  jak
najszybciej  trafiać  do  ludzi   zgodnie  z  regulaminem,  który jest  opracowany.  Będę
wnioskować  o  udostępnienie  mi  tego  regulaminu.  Wracając  do  dodatków
motywacyjnych  chciałam się  zapytać  czym Pan Wójt  kieruje  się,  że  nie  przyznaje
dyrektorom  żadnej  kwoty  dodatku  motywacyjnego.  Proszę  zdawać  sobie  z  tego
sprawę,  że  dyrektorzy  są  zniechęceni  i  zniesmaczeni,  i  lada  moment  nie  będzie
komu kierować szkołami.  Wiem,  że  są  takie  pokusy patrząc  na  wasz  samorząd nie
jedyny  zresztą  w  Polsce,  że  będziecie  się  cieszyć  bo  poobsadza  się  stanowiska
swoimi  ludźmi.  Zawsze  znajdą  się  tacy,  którzy  chętnie  obejmę  stanowisko
niezależnie  od  tego  kto  włada  samorządem,  ale  to  chyba  nie  tędy  droga,  bo
powinny  się  l iczyć  głównie  kompetencje  tych  osób.  Dodatek  motywacyjny
powinien  motywować  do  dalszej  pracy  a  zerowa  stawka  będzie  wpływać  na
atmosferę,  proszę  się  wczuć  w  rolę  dyrektorów.  Nauczycielom  zgodnie
z  regulaminem  przyznaje  się  dodatki  na  poziomie  3%  nie  więcej  niż  30%  zależy
od  dyrektora.  Nauczyciel  dostaje  nawet  te  3%  a  dyrektor  zero  złotych,  ręce
opadają.  Nie  wiem  jaką  Wójt  ma  awersję  w  stosunku  do  wszystkich  nauczyciel i ,
czy  tylko  do  dyrektorów,  ale  jest  to  rzecz  niesłychana.  W ten  sposób  nie  można
postępować  to  jest  degradacja  ludzi,  poniżanie  ich.   Pan  Wójt  jak  mi  przekazują
panie  dyrektorki  szkół,  że  przychodzą   do  gabinetu  na  wezwanie  wójta  z  jakąś
ważną  sprawą,  którą  mają  załatwić  a  pan  wójt  s iedzi,  jak  powiedziała  jedna
dyrektorka  rozwalony  w  swoim  fotelu  i  nawet  nie  ma  zamiaru  wstać  podać  ręki.
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No  przepraszam  bardzo  mało,  że  należy  się  szacunek  kobiecie
to jeszcze ta osoba coś sobą reprezentuje.
Wójt Gminy Grunwald – Pan Adam Szczepkowski-  proszę uważać na słowa.
Przedstawiciel  ZNP-  Pani  Ewa  Chmielińska-  p roszę  mi  nie  przeszkadzać,  mam
prawo  się  wypowiedzieć  skoro  udzielono  mi  głosu  i  myślę,  że  pani  Ewa  pozwoli
panu  również  się  wypowiedzieć.  Proszę  pozwolić  mi  skończyć,  ponieważ
specjalnie  tu  przyjechałam z Ostródy i  grzecznie przesiedziałam tyle  godzin,  więc
proszę  mi  nie  przerywać.  Szkoła  w  Mielnie  najpierw  nie  wypłacał  wójt  za
godziny  nadliczbowe  przez  trzy  miesiące,  później  zostało  to  uregulowane
w  czasie  tej  pandemii,  po  czym  zostało  złożone  doniesienie  na  policję
o  zaistniałym  przestępstwie,  czyl i  o  wyłudzeniu  nie  należnych  pieniędzy,  ręce
opadają.  Wracam  do  regulaminu  obowiązującego   gdzie  jest  zapisane  kiedy
wypłacane  są  nadgodziny,  że  w  dniach  w  których  nauczyciel  nie  mógł  ich
zrealizować  z  przyczyn  leżących  po  stronie  pracodawcy  a  w  szczególności
w  związku  z  zawieszeniem  zajęć  z  powodu  epidemii.  Zajęcia  zawieszone  były
tylko  w  szkole  ale  tutaj  jest  taki  punkt,  który  jest  nadal  obowiązujący.  Nie  są
tutaj  przestrzegane  akty  prawne,  które  w  urzędzie  zostały  opracowane  to  ja  tego
nie  rozumiem.  Liczę  na  dobrą  współpracę,  zawsze  trzeba  przetrzeć  szlaki  i  nie  po
to  są  wzajemne  pretensje,  żeby  je  dalej  ciągnąć  i  kontynuować  tylko  po  to,  żeby
wypracować  tzw.  konsensus.  Nie  jest  z  mojej  strony  priorytetem,  żeby  z  wami
walczyć  jako z  organem prowadzącym,  bo  to  do  niczego dobrego nie  doprowadzi,
ale  powinniśmy ze sobą współpracować.  Również l iczę na współpracę z  szanowną
Radą  Gminy,  jeżel i  zaistniałyby  jakieś  problemy  będę  prosiła  panią
przewodniczącą  o  możliwość  udziału  w  sesj i .  Proszę  jeżeli  pani  przewodnicząca
pozwoli  to  niech  pan  wójt  s ię  wypowie.  Dziękuję  za  udzielenie  mi  głosu  i  mam
nadzieję,  że nie jestem tu po raz ostatni.
Wójt  gminy  Grunwald  –Pan  Adam  Szczepkowski-   mam  takie  pytanie  do
Szanownej  pani  aby udziel i ła  mi  odpowiedzi  kto  takie  informacje  pani  przekazał,
że  ja  siedzę  rozwalony w fotelu  i  nawet  nie  wstanę  ręki  podać.  Po drugie  i le  razy
w  ciągu  mojej  kadencj i  pani  odwiedzi ła  mnie  w  urzędzie  gminy  jako
przedstawiciel  związków ZNP proszę powiedzieć i le razy.
Przedstawiciel  ZNP-  Pani  Ewa Chmielińska-  n ie  mogę  panu  powiedzieć  kto  mi
to powiedział .  Raz pana odwiedzi łam.
Wójt  gminy  Grunwald  –Pan  Adam  Szczepkowski-  proszę  panią,  pytam  czy
w moim gabinecie   pani mnie choć raz odwiedzi ła .
Przedstawiciel  ZNP-  Pani  Ewa  Chmielińska-  n ie  miałam  takiej  przyjemności
w  pana  gabinecie.  A kto  mi  to  powiedział  to  nie  mogę  wyjawić,  bo  z  racj i  swojej
funkcj i  jestem osobą społecznego zaufania i  nie  udzielam informacji .
Wójt  gminy  Grunwald  –Pan  Adam  Szczepkowski-   rzuca  pani  publicznie
oskarżenia wobec mojej  osoby i  za to  powinna pani odpowiedzieć.
Przedstawiciel  ZNP-  Pani  Ewa Chmielińska-  proszę  mnie  nie  straszyć  ja  się  nie
boję, dziękuję.
Prawnik-  pan  Maciej  Mikołajczyk -  przywitał  wszystkich  obecnych  i  skierował
swoją  wypowiedź  do  mieszkańców  Gminy  Grunwald.  Pani  Ziejewska  wcześniej
powiedziała  już  o zaistniałych pogróżkach,  my również  otrzymujemy do kancelarii
pogróżki,  to  w  naszych  samochodach  znajduje  się  słonina  pod  maską,  żeby
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zwierzęta  mogły  przegryźć  kable  i  przewody  być  może  hamulcowe,  tak  aby
podczas  jazdy  była  niemożliwość  hamowania.  Z  takimi  zarzutami  też  się
spotykamy,  przede  wszystkim z  hejtem.  Dziękuję  pani  radnej  Kamińskiej ,  która  to
dzisiaj  pięknie  opowiedziała  i  przychylam  się  do  tych  słów,  są  to  słowa  które
podczas  ostatniej  komisji  powiedziałem.  Stop  hejtowi  oraz  krytykowaniu  i
ocenianiu  w  brzydki  sposób,  jest  komunikowana  praca  pani  Mecenas  oraz  mnie
jako  społecznego  doradcy,  który  od  początku  kiedy  z  wójtem  współpracuje,  czyli
od  grudnia  nie  pobrałem  ani  złotówki  z  budżetu  gminy.  Mam  nadzieję,  że  po
dzisiejszym spotkaniu  rady gminy z  mieszkańcami  przesłanie  radnej  Kamińskiej  o
bycie  człowiekiem  będzie  miało  zastosowanie.  Wstanę  również  w  obronie  wójta,
młodego  człowieka,  który  chce  dokonać  zmian.  Zmiany  te,  aby  ta  Polska
rzeczywistość była inna,  one nie będą na już i nie natychmiast.  Mam do pana wójta
jeden  żal,  że  nie  potrafi  Pan  się  pochwalić  to  co  zostało  zrobione  wspólnie,  że
mieszkańcy  niewiedzą.  Nie  tylko  pani  Mecenas  i  nie  ja,  który  rzekomo
pejoratywnie   oświadczony  jako  pomocnik  przez  jednego  pan,  można  wskazać
autora,  które  swoje  wywody  będzie  mógł  przedstawić  na  wokandzie  sądowej  w
postępowaniu  cywilnym  jak  i  postępowaniu  karnym.  Należy  mieszkańcom
przybliżyć  co udało się zrobić.  Radni  na ostatniej  komisji  byli  zaskoczeni  co udało
się zrobić a to tylko dlatego, że nie są o tym informowani. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  –  stwierdziła,  że  nie  byli
zaskoczeni.
Prawnik-  pan  Maciej  Mikołajczyk -  udało  się  pozyskać  nieodpłatnie  fotel
masujący  dla  DPS  w  Szyldaku.  Dom  Pomocy  Społecznej  to  takie  miejsce,  w
którym  należy  ludziom  pomóc  przeżyć   godnie.  Przeprowadzone  zostało  również
szkolenie z  zakresu RODO, szkolenie to zostało przeprowadzone bezpłatnie.  Udało
się  stworzyć  pierwsze  Grunwaldzkie  Spotkanie  Kół  Gospodyń  Wiejskich  za  kwotę
30  tys  zł.  Przygotowano  spotkanie  z  Rzecznikiem  praw  pacjenta   wspólnie  z
Senator  Bogusławą Orzechowską.  Radny Piotr  Szewczak wraz z sołtysem prosil i  o
pomoc  w pozyskaniu  drogi  więc  byliśmy w Generalnej  Dyrekcji  Dróg  i  Autostrad,
sygnalizowane  było,  że  lampy  nie  działają  przy  przejściu  dla  pieszych.  Pan
Ryszard  Bala  na  jednej  z  komisji  apelował  o  skoszenie  traw,  to  wszakże
najszybciej  jak  mogłem  to  zadziałałem.  Czytając  te  brudne  i  obrzydliwe  wpisy
można  dojść  do  przekonania,  że  to  co  czynimy  z  panią  Mecenas  jest  złe.  Szkoda,
że  nie  ma   Pani  Kierownik  Biblioteki,  która  otrzymuje  od  nas  wsparcie  w  postaci
książek,  że  nie  ma  dyrektora  GOK,  który  otrzymuje  gadżety
i  zabawki  oraz  ubrania  dla  osób  najbardziej  potrzebujących.  Trzeba  się  chwalić
i  stoję  dzisiaj  w obronie  Wójta  i  obiecuje,  że  moje  ręce  z  tego pokładu  tak  szybko
nie  zejdą.  Pan  Wójt  nie  powiedział  też,  że  wspólnie  z  panią  skarbnik  szukając
rozwiązania.  Skoro  obligacje  w  państwa  przekonaniu  nie  byłyby  słuszne  trzeba
znaleźć  inne  rozwiązanie,  żeby  wyjść  z  tego  impasu,  żeby  gmina  mogła  się
wreszcie  wzbogacać.  Było  spotkanie  z  Ministrem  Rozwoju  oraz  Ministrem
Finansów  gdzie  szukaliśmy  wspólnego  zapotrzebowanie.  Tak  często  dogryza  mi
się,  że  jestem  adwokatem  kościelnym  ale  ja  jestem  z  tego  dumny.  Udała  mi  się
pomoc  dla  kościoła  w  Rychnowie,  w  końcu  remont  dachu.  Kościół  w  Stębarku,
także  została  udzielona  pomoc.  Pomoc  dla  Proboszcza  w  ostatniej  sprawie  z  ZUS
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również  szukałem  pomocy  aby  wspomóc.  Mieszkańcy  i  Radni  o  tym  muszą
wiedzieć.
Wręczył  prezent  dla  Pani  Przewodniczącej  od  pozyskanego  sponsora  wspólnie
z  panią  Mecenas  Anną  Szypułowska-Stasiuk,  są  to  dwa  tablety.  Poprosił
o  przekazanie  mieszkańcom,  którzy  najbardziej  ich  potrzebują  oraz  na  nie
zasługują.  Stwierdził,  że  nie  godzi  się  na  opluwanie  i  bezczelne  pomówienie,  bo
tylko w kategoriach kabaretowych wpisy tego pana traktuję poważnie.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  –  podziękowała  za  prezent.
Stwierdziła,  że  na  sali  jest  młody  mieszkaniec,  który  niemal  zawsze  uczestniczy
w posiedzeniach sesji  i  komisji.  W podziękowaniu za obywatelską postawę,  że jest
wzorem  do  naśladowania  wręczyła  jeden  z  tabletów  mieszkańcowi  Dawidowi
Olszewskiemu.
Mieszkaniec- Dawid Olszewski- podziękował i  stwierdził,  że się nie spodziewał.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  –  poinformowała,  że  drugi
przekaże w porozumieniu z kierownikiem GOPS.
Radna-  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  podziękowała  za  współpracę  radcy  Annie
Szypułowska-Stasiuk  oraz  prawnikowi  Maciejowi  Mikołajczyk.  Zapytała  Wójta
o dożynki,  które odbędą się 5 września 2020 roku.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  podziękował  radcom  prawnym
za  zaangażowanie  i  czas  jaki  poświęcają  dla  nas.  Pan  Maciej  pracuje
bezinteresownie  i  nigdy  nie  upomniał  się  o  żadne  pieniądze  wręcz  przeciwnie
szuka  jeszcze  aby  nam  pomóc.  Jeżeli  ktoś  myśli,  że  wpisami  wymusi  na  mnie
decyzję  o  zmianie  radców  prawnych  w  gminie  to  jest  w  wielkim  błędzie,  i  jak
będzie trzeba to zapłacę nie 5 tys zł tylko 10 tys zł,  bo radcy muszą być z wysokiej
półki.  Niech  nikt  nie  wypisuje  bzdur,  że  kwota  5  tys  zł  netto,  które  płacimy
miesięcznie  to  są  kolosalne  pieniądze,  bo  jest  to  śmieszne.  Człowiek,  który  to
pisze nie  wie ile kancelarie kosztują.  Z wieloma kancelariami rozmawiałem i  wiele
chciało  pracować  ale  nie  za  takie  pieniądze.  W  sprawie  dożynek  to  jest  święto
plonów organizowane raz  w roku i  uważam, że za ciężką pracę rolników należy im
się  podziękowanie.  Dożynki  odbędą  się  w  tym roku  5  września  2020  r.  w  Dylewie
na boisku oficjalna część,  a rozpoczną się mszą świętą o godzinie 15.00 w kościele
parafialnym w Dylewie. 
Sekretarz Gminy – pan Jan Sokołowski-  ustosunkował  się  do współpracy z  radcą
prawnym.  Z  całego  serca  współczuję  im  wpisów.  W umowie  z  radcą  jest  zapis,  że
obecna  w  urzędzie  jest  raz  w  tygodniu  ale  prawda  jest  taka,  że  współpracuje
siedem dni  w  tygodniu.  Jest  to  praca  i  w sobotę  i  niedzielę,  nigdy nie  otrzymałem
odmowy  i  zawsze  telefony  są  odbierane.  Pan  Maciej  nie  jest  na  żadnej  umowie
i  wiele  spraw  pomaga  i  z  wielkim  zaangażowaniem.  Szkoda,  że  już  nie  ma  Pani
Ewy  Chmielińsiej ,  mam  do  niej  ogromny  żal.  Pierwszy  raz  widziałem  ją  w  lipcu
2020  roku  na  konkursie  na  stanowisku  dyrektora,  nigdy  wcześniej  nie  miałem
okazji  być.  Zarzut,  że  złe  są  kryteria  nie  adekwatne  do  sytuacji  w  regulaminie
ustalonym w roku  2019,  zarzut  do  radnych  co  jest  tu  podpisywane.  Jest  ten  zarzut
nieprawny  i  nieprzemyślany.  Równie  dobrze  mogła  złożyć  pismo  informujące  o
tym,  że  są  to  nieaktualne  zapisy.  Sesja  nie  jest  po  to  aby  takie  sprawy  omawiać.
Nigdy  nie  odmawiałem  komukolwiek  rozmowy  na  temat  funkcjonowania  oświaty
na  terenie  Gminy  Grunwald.  Jeszcze  zabolało  mnie  gdy  podczas  debaty  padło
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stwierdzenie,  że  tylko  Szczepankowo  i  Stębark  wystąpili  z  wnioskiem  o
doposażenie  tych  szkół.  Jest  to  nieprawdą.  W  ubiegłym  roku  na  pomocy
dydaktyczne  na  pięć  szkół  wniosek  można  było  wnieść  tylko  na  jedną  szkołę.  W
tym roku zmieniły się kryteria w porównaniu do roku poprzedniego i  można złożyć
wnioski  na dwie szkoły,  gdyby była możliwość złożenia wniosków na pięć szkół to
byłoby to zrobione.  
Mieszkaniec Gminy- pan Dawid Olszewski- podziękował jeszcze raz za prezent w
postaci tabletu.  Odniósł się do wypowiedzi Radnego Jerzego Sawickiego w sprawie
oczyszczalni. Byłem  dwa tygodnie temu na oczyszczalni ścieków w Gierzwałdzie i
Zybułtowie  na  moje  oko to  jest  dramat.  Trzeba  znaleźć  pieniądze  na oczyszczalnie
ścieków lub jej  modernizację. Teraz giną ryby ale za 30 lat mogą ginąć ludzie.  
Radni uwag nie zgłosili.  

Ad pkt. 10 Interpelacje radnych. 
Radni uwag nie zgłosili.  

Ad pkt. 11.  Zamknięcie sesji.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  –   wobec  zrealizowania
porządku  obrad,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  zamknęła   XXVIII   sesję  Rady
Gminy Grunwald.  

Protokołowała    Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Bawolska
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